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 گرانى بلاى جان مطبوعات مكتوب
پاى«احتكار» كاغذ در ميان است؟

گزارش قدس از وضعيت اجراى هوشمند سازى مدارس ، تبلت دانش آموزى و ... 
طرح هايى كه در آموزش و پرورش مردود مى شوند

بدترين پسوردهاى دنيا در 
سال 2017 معرفى شدند

مهر: شــركت آمريكايــى EPC Group پس از 
تحقيقات، بدترين پسوردهاى ســال 2017 را اعلام 
كرد. براى تهيه اين فهرســت از اطلاعات مربوط به 5 
ميليون پسوردى استفاده شد كه سال گذشته فاش 
شده بود. اين تحقيق نشان داد همچنان بدترين كلمات 
رمز 123456 و password هستند. جالب آن كه 
در اين فهرست برخى از ســاده ترين و بى تأثيرترين 
پسوردها همچنان توسط كاربران استفاده مى شوند. 
به عنوان مثال كلمه رمز qwerty در فهرست بدترين 
پسوردها رتبه چهارم را دارد، admin در رتبه يازدهم 

و login در رتبه چهاردهم هستند.
در رتبه شانزدهم اين فهرســت نام يك فيلم يعنى 
starwars را مى بينيد. در ميان بدترين پسوردها 
نام چند خودرو مانند فرارى و مرســدس نيز ديده 
مى شــود. همچنين اين تحقيق نشــان داد مردان 
2.8 برابر بيش از زنان از عبارت هاى ساده به عنوان 
پسورد استفاده مى كنند. در ادامه به ترتيب بدترين 

پسوردهاى سال را مى بينيد:
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football،  iloveyou،admin

«اسنپ رانندگان» از كافه  بازار 
حذف شد

زوميت: پس از 
اينكه «اســنپ» 
با اعمال تغييرى 
در اپ رانندگان، 
كاركنــان خود 
را مجبــور بــه 
حذف اپليكيشن 
Waze از روى گوشــى كــرد، اكنــون «كافه بازار» 
اين برنامه را به دليل نقض قوانيــن، از ماركت خود 
حذف كرده است. بر اساس پيگيرى ها، دليل حذف 
اين اپليكيشــن، نقض بخشــى از قوانين توسط اپ 
اســنپ رانندگان عنوان شده اســت. بر اساس اين 
قوانين، برنامه هايى كه با گمراه كردن كاربر، او را به 
حذف يا غير فعال كردن برنامه هــاى ديگر يا تغيير 
دادن تنظيمات يا امكانات دستگاه هدايت مى كنند، 
همچنين برنامه هايى كه كاربر را تشــويق يا ترغيب 
به حذف يا غير فعال كردن برنامه هاى ديگر يا تغيير 
دادن تنظيمات يا امكانات دســتگاه مى كنند؛ مگر 
اينكه اين كار بخشــى از خدمات امنيتى يك برنامه 
معتبر مانند آنتى ويروس ها باشد، نمى توانند در اين 
فروشگاه اندرويدى فعال باشند. همچنين برنامه هايى 
كه تنظيمات يا امكانات دســتگاه را با رضايت كاربر 
تغيير مى دهند، ولــى اين كار را بــه طريقى انجام 
مى دهند كه براحتى قابل برگشت نيست هم با قوانين 

اين فروشگاه منافات دارند.

«چاى» خطر ابتلا به آب سياه را كاهش مى دهد 
ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: «چاى» نوشــيدنى سرشار از 
آنتى اكسيدان هاســت كه اثر محافظتى در برابر بيمارى هاى قلبى 
و سرطان دارد. اما گروهى از پژوهشــگران بتازگى دريافته اند كه 
اين نوشــيدنى گرم مى تواند خطر ابتلا به «گلوكوم» يا «آب سياه» 
را كاهش دهد. اين بيمارى مهم ترين عامل نابينايى در دنياست. 

در باره تأثير مصرف چاى و كاهش خطر ابتلا به آب سياه، پژوهشگران 
وضعيت ســلامتى و بخصوص آزمايش هاى مربوط به بينايى بيش از 
1600 خانم و آقا را بررسى كردند. به طور كلى، 85 نفر (پنج درصد) 
اين افــراد مبتلا به آب ســياه بودند. در اين پژوهــش مقدار مصرف 
نوشيدنى هاى كافئين دار و بدون كافئين نيز طى سال پيش از مطالعه 
مورد توجه بود.  نتايج نشان داد احتمال ابتلا به آب سياه در افرادى كه 
روزانه اين نوشيدنى گرم را مصرف مى كردند 74 درصد كمتر است. 

البته اين تأثير در مورد قهوه و چاى سرد مشاهده نشده است. 

آلودگى هوا و ماسك هاى هوشمند
 140 هزار تومانى

يــش  فزا ايلنــا: بــا ا
آلايندگى هوا در تهران 
و ديگر كلانشــهرهاى 
كشــور، خريد ماســك 
تنفســى در بازار رونق 
پيدا كــرده و قيمت آن 
افزايــش يافته اســت. 
اين مسئله موجب شده 
ماسك تنفســى علاوه بر داروخانه ها به ســوپرماركت ها و حتى 
فروشــگاه هاى موبايل و لوازم جانبى وارد شــود.  در حال حاضر 
قيمت ارزان ترين نوع ماسك تنفسى، ماسك پزشكى ساده با قيمت 
 Purely 200 تومان و گران ترين ماسك تنفسى، ماسك هوشمند
شيائومى با فيلتر چهار لايه و فن با قيمت 140 هزار تومان است. اما در 
اين ميان ماسك تنفسى سوپاپ دار مدل FFP HY۸۲۲۲ با قيمت 
3000 تا 7000 تومان، پرفروش ترين ماســك تنفسى در بازار است. 
گفتنى است قيمت ماسك تنفســى فيلتردار بعد از آلايندگى هوا با 

افزايش 10 درصدى روبه رو بوده است.

كلينيك سلامت

 فضاى مجازى

نرم افزار همراه

فناورى بومىپزشكى

مهر: محققان پژوهشكده زيست فناورى پژوهشگاه رويان موفق به توليد سومين 
بز شبيه سازى شده شدند كه علاوه بر توليد شير زياد، مقاوم به گرماست. دكتر 
مهدى حاجيان، عضو هيئت علمى پژوهشكده زيست فناورى پژوهشگاه رويان 
گفت: ما بعد از دو بز شبيه سازى شده «سانن و آلپاين» در اين پژوهشكده در صدد 

برآمديم تا از نژاد «مورسيا» بز ديگرى را شبيه سازى كنيم.
وى با بيان اين كه بزهاى نژاد «مورســيا» كه مقاوم به گرما هستند و توليد شير 
خوبى دارند از كشور اسپانيا وارد كشور شدند، گفت: ما توانستيم نمونه اى از بافت 
گوش اين بز را براى استخراج سلول در اختيار بگيريم كه نتيجه آن شبيه سازى 

سومين بز در اين پژوهشكده است. حاجيان با بيان اين كه اين بز يك ماه پيش متولد شده است، گفت: طى اين يك ماهه شرايط بز 
در حال بررسى بود. وى با اشاره به اين كه برنامه هايى براى تكثير اين بز داريم، گفت: اين بز مى تواند در مناطق جنوب كشور مقاوم 

به گرما باشد.

سومين بز شبيه سازى شده متولد شد
 

ايسنا: پروفسور سميعى در اينستاگرام از احداث يك بيمارستان 1000 تختخوابى 
در شهر «شن چن» چين به نام خود خبر داد. برجسته ترين جراح مغز دنيا با حضور 
در محل بيمارستان 1000 تختخوابى شهر «شن چن» چين كه به نام او نامگذارى 

شده، اين مركز بزرگ پزشكى را افتتاح كرد.
مركز پزشكى ســميعى يك بيمارســتان دولتى غير انتفاعى است كه در محل 
بيمارستان جولونگ در منطقه جديد پينگشان ساخته شده است. اين مركز 68 
هزار متر مربع مساحت دارد. اين مركز با توافق اوليه مركز بين المللى روش هاى 
نوآورانه پزشكى در هانوفر آلمان با مركز مديريت بيمارستان عمومى شن چن شروع 

به ساخت كرد، تا اين مركز به نام پروفسور مجيد سميعى، جراح مغز مشهور دنيا كه جايزه «پزشك جهانى» را از هانوفر دريافت كرده، 
به دست ايشان تأسيس شود. به گفته پروفسور سميعى، اين بيمارستان بسيار پيشرفته 1000 تختخوابى همه رشته هاى پزشكى 

را شامل مى شود و 200 تختخواب نيز براى رشته علوم اعصاب در نظر گرفته شده است.

احداث بيمارستان 1000 تختخوابى به نام پروفسور سميعى در چين

سپاهى  عباسعلى  زندگى/   
يونسى    يلــدا؛ بهانه اى است 
براى اينكه ساعتى با هم باشيم 
و ديدارها تازه شود. خيلى ها نرسيده به يلدا 
به فكر اين مى افتند كه اين شب را با شكوه 
برگزار كنند. با دوســتان و آشنايان تماس 
مى گيرند و از آن ها براى شــب يلدا دعوت 
مى كنند و خلاصه خيلى ها اين شب را جدى 
مى گيرند تا براى خودشان خاطره اى درست 

كنند؛ خاطره اى خوب و به ياد ماندنى.
* آن هايى كه يلدايى ندارند

همه آدم هاى اين شــهر كــه نمى توانند براى 
خودشــان خاطره خوب درســت كنند. همه 
كه پولى ندارند تا براى شــب يلدا انارى بخرند 
و هندوانه اى و تخمــه اى و... اين ها آدم هايى 
هستند كه از يلدا مى شنوند و شايد تصويرى 
از آن را در تلويزيون ببينند و آهى بكشــند و 
حســرتى بخورند، وقتى در تأميــن نيازهاى 
اوليه مانده اند. اين شكل قضيه خيلى غم انگيز 
است، اما خدا را شــكر در هر شهرى آدم هايى 
پيدا مى شوند كه حواسشــان به ديگران هم 
هست. اين آدم ها همان هايى هستند كه مثلاً 
تصميــم مى گيرند در يك اتفاق زيبا جشــن 
يلدايى برگزار كنند آن هم نه براى خودشان، 
بلكه براى دختران و پسران كوچكى كه در خانه 
آن ها جشن يلدا برگزار نمى شود. كار اين آدم ها 
خيلى ارزشمند است و ارزش آن را تنها و تنها 
مى توان با لبخند زدن كودكان نيازمند فهميد.

* يك سالن پر از شادى بچه ها
وارد سالن فرهنگسراى انتظار كه مى شوم هر 
چه مى شــنوم و مى بينم شــادى بچه هاست. 
چشــم هايى كه از شــادى بــرق مى زنند و 
نگاه هايى كه كنجكاوانه به مجرى و همكارش 

خيره شــده اند و گاهى مى خندند. انگار همه 
غم هــا را فرامــوش كرده اند. انــگار فراموش 
كرده اند كــه خانه هر كدامشــان غمى دارد و 

غصه اى. 
چند شبى تا يلدا مانده است، اما اينجا به همت 
بچه هاى گروه خوب «صندوق مهربانى» كنار 
صحنه تختى گذاشــته اند و بالش هاى زيبا و 
خوراكى هاى خوش مزه اى كه چشــم نوازى 
مى كنند و اين يعنى تداركى زيبا براى بچه هاى 
معصومى كه در خانواده هايى متولد شده اند كه 

مشكلات فراوانى دارند.
چند گروه براى بچه ها برنامه اجرا مى كنند. هم 
برنامه شعبده بازى كه حسابى بچه ها را سرگرم 
مى كند و هم مســابقه هايى كه موجب خنده 
فراوان بچه ها مى شود و هم گروه موسيقى براى 
بچه ها برنامه اجــرا مى كند. همه صندلى هاى 
سالن پر شده اند و در جمع بچه ها البته تعدادى 

از خيران هم حضور دارند تا با ديدن لبخند هاى 
كودكان به حالى خوش برسند. 

* كار ما شادى آفريدن براى بچه هاست
اعضاى گروه صنــدوق مهربانى كه دختران و 
پسران جوانى هستند، لحظه اى نمى ايستند تا 
به بچه ها خوش بگذرد. در ميانه برنامه از بچه ها 
با بسته اى شامل ميوه هاى شب يلدا پذيرايى 
مى شود و بعد هم با خوردنى هاى ديگر شادى 

بچه ها بيشتر مى شود.
بعد از چند ســاعت اجراى برنامه هاى متنوع 
ســرانجام برنامه ها تمام مى شــود و مجالى 
مى شــود تا با اميرسجاد شــجاع، مدير گروه 
صنــدوق مهربانى كــه كمپين دانشــجويى 
حمايت از كودكان بى سرپرست و بدسرپرست، 
معلولان، سالمندان و همچنين مدارس مناطق 
محروم اســت، صحبتى كوتاه داشته باشم. او 
درباره برگزارى جشن بزرگ يلدا براى كودكان 

بى سرپرست و بد سرپرست، مى گويد: صندوق 
ما يك سالى است كه شروع به كار كرده است و 
همه اعضا هم از دانشجويان دانشگاه آزاد، سما، 
فردوسى و ديگر دانشگاه ها هستند. ما در مدت 
يك سال به دنبال برگزارى جشن هايى براى 
كودكان بوده ايم و خلق شادى براى بچه هاى 
نيازمند و علــت اينكه اين جشــن هم زودتر 
از شــب يلدا برگزار شــد به اين دليل بود كه 
گروه هايى كه براى اجراى برنامه دعوت شده 

بودند، بتوانند در كنار بچه ها باشند.
* اى كاش بيشتر حواسمان به كودكان 

نيازمند بود
از شجاع درباره پذيرايى از بچه ها هم مى پرسم 
و مى شنوم: شادى حق همه بچه هاست، حتى 
آن هايى كــه از لحاظ مالــى در خانواده هاى 
برخوردار زندگى نمى كنند و به نظرم بايد توجه 
جامعه به اين بچه ها بيشتر باشد. براى همين 
اين برنامه شــكل گرفت و از بچه هــا در كنار 
اجراى برنامه هاى متنوع بــه لطف چند گروه 
موســيقى و طنز كودك، با بسته تغذيه شامل 
انار، موز، هندوانــه، نارنگى، ژله و كاپ كيك و 
شام پذيرايى شد. البته در كنار اين پذيرايى كه 
به لطف دوستان خير و انسان هاى خوش قلب 
انجام شد به بچه ها كلاه و شال گردن و پك هاى 

آموزشى به عنوان هديه داده شد.
در راه برگشت به خانه با خودم فكر كردم. حتماً 
خيرانى كه با گروه صندوق مهربانى همكارى 
كرده اند تا شــبى متفاوت را براى تعدادى از 
كودكان شــهرمان رقم بزنند و جوانانى كه در 
برگزارى برنامه شركت كرده اند با حالى خوب و 
خوش به خانه مى روند و فكر مى كنم  اى كاش 
بيش از پيش هواى كودكان نيازمند شهرمان 

را داشته باشيم.

گزارشى از يك اتفاق خوب مردمى

يلداى شيرين كودكان محروم
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حوزه هنـری: سعید 
بیابانکی گفت: »یلدا« 
شب شیرین و خوبی 
است مشروط به اینکه 
ســنت های آن حفظ 
شود. پیشنهاد می کنم 
در شب یلدا موبایل ها 
را کنار بگذاریم و فضای مجازی را تعطیل کنیم و به 
حافظ خوانی، سعدی خوانی و مولاناخوانی بپردازیم و 
این شب را تبدیل به شبی فرهنگی کنیم. این شاعر 
افــزود: بخش زیادی از جهان مجازی و پناه بردن به 
این جهان ناشی از تنهایی انسان هاست. کسی نیست 
که بــا او درد دل کنیم و عشــق بورزیم. فرد قابل 
اعتمادی وجود ندارد و متأسفانه به جهان و شخصی 
اعتماد می کنیم که آن را نمی بینیم و نمی شناسیم و 
کیلومترها دور از ماست و با او درد دل می کنیم. شب 

یلدا می تواند گفت وگوهای زنده را احیا کند. 

به جهان مجازی پناه برده ایم 
داور  تســـــنیم: 
دوره  هفدهمیـــــن 
شــهید  کتاب  جایزه 
حبیب غنی پور معتقد 
است که عدم آشنایی 
کودک  نویســندگان 
کلاســیک  ادبیات  با 
و انس آن ها با اســاطیر غربی تأثیرات محسوسی را 
بر ادبیات کودک ایران در دهه ۹۰ گذاشــته است. 
ناصر نادری گفت: مهم ترین آســیب در این حوزه 
این اســت که کودک امروز مــا در آیینه ادبیات ما 
منعکس نمی شود. متأســفانه در این سال ها کمتر 
با نویسندگان نســل امروز مواجه هستیم. دهه 6۰ 
تأثیرات خوبی بر روند ادبیات کودک ما گذاشــت و 
توانست نسل جدیدی معرفی کند اما متأسفانه در 
این سال ها کمتر نویسنده خوشنامی هست که در 

آسمان ادبیات کودک ما بدرخشد. 

آسمان کم فروغ ادبیات کودک 
ایبنا: پرویز علی بیک، 
مدیر فروش انتشارات 
»مرواریــد«، دربــاره 
تعیین فرصت 1۰ روزه 
شورای سیاست گذاری 
بین المللی  نمایشگاه 
کتــاب تهــران برای 
تعیین تکلیف سرنوشــت مجموعه شــهر آفتاب 
گفت: مســئله اصلی درباره نمایشگاه کتاب تأمین 
زیرساخت هاست. معتقدم که منطقه جغرافیایی شهر 
آفتاب در کاهش میزان مخاطب تأثیرگذار بوده است. 
به گفته این  فعال حوزه نشر، مجموعه شهر آفتاب از 
ویژگی های نمایشگاهی برخوردار است در حالی  که 
مصلی از نظر ساختاری مشکلات متعددی دارد. وی 
گفت: معتقدم که با توجه به ساختار این مجموعه، 
تا رســیدن به نقطه ایده آل فاصله وجود دارد و به 
این زود ی ها تکمیل این مجموعه  امکان پذیر نیست. 

تکمیل شهرآفتاب ممکن نیست 
فارس: پیکر شــهید 
علی خوش لفظ، راوی 
مهتاب  »وقتی  کتاب 
گم شــد«، امــروز از 
هنری  حــوزه  مقابل 
علی  می شود.  تشییع 
خوش لفظ، از جانبازان 
8 ســال دفاع مقدس، پس از تحمل ســال ها رنج 
جانبازی در 54 سالگی به درجه رفیع شهادت نائل 
شد. فرزند راوی کتاب »وقتی مهتاب گم شد« درباره 
زمان برگزاری مراســم تشییع پدر خود اظهار کرد: 
قرار است امروز صبح و از ساعت ۹:3۰ پیکر شهید 
خوش لفظ از مقابل حوزه هنری تشییع شود. لازم به 
ذکر است که پیکر شهید خوش لفظ برای تدفین به 
همدان منتقل خواهد شد. کتاب »وقتی مهتاب گم 
شد« شــامل خاطرات این رزمنده است که به قلم 

حمید حسام نوشته شده است. 

پیکر شهید خوش لفظ تشییع می شود 

کوتاه و خواندنی

ایسنا: علیرضــا محمودی ایرانمهر با بیان اینکه ادبیات داستانی در کشور ما سابقه 
چندانی ندارد، می گوید: رقابت برابری بین ادبیات داستانی در ایران و غرب نیست و 
نمی توانیم بگوییم که چرا ما ضعیف تر می نویسیم زیرا این فاصله نجومی است. این 
داستان نویس اظهار کرد: ما در یک کشور 8۰ میلیونی زندگی می کنیم. زمانی که از 
جهان حرف می زنیم، در واقع از 8 میلیارد آدم صحبت می کنیم. مسلماً کارهایی که 
در جهان تولید می شود، بسیار متنوع است و معمولاً بهترین ها ترجمه شده و به دست 
ما می رســند. طبیعتاً کارهایی که ما می خوانیم، برآیندی از ادبیات جهان است. وی 
افزود: در خوشبینانه ترین حالت، ادبیات داستانی مدرن در کشور ما حدود 15۰ سال 
عمر دارد. این در حالی است که  ادبیات داستانی مدرن در غرب سابقه ای چهارصد 
پانصدساله دارد. طی این سال ها آن ها روی ادبیات داستانی  خود کار کرده اند و ادبیات 
داستانی در آنجا صیقل خورده است. اما ما تازه داریم یاد می گیریم که چطور بنویسیم. 
بین ما و آن ها رقابت برابری نیســت که بگوییم چرا ما این گونه می نویســیم یا چرا 

ضعیف تریم زیرا فاصله ای نجومی در این میان وجود دارد.

داستان

فاصله نجومی 
داستان ایرانی و غربی 

مهر: دبیر دهمین دوره جایزه ادبی جلال آل احمد می گوید برای همه منتقدان جایزه 
این حق را قائل اســت که آن را نقد کنند اما نقد متفاوت از تهمت اســت. شهریار 
عباســی افزود: ما باید همدیگر را نقد کنیم اما نقد با تهمت متفاوت است. همه ما 

اهالی ادبیات ایران هستیم. 
شاید از هم دور شده باشیم اما باید بپذیریم که وقتش شده که به هم نزدیک شویم 
و حس کنیم که نزاعی جدی میان ما وجود ندارد. وقتی به جای تهمت زدن منطق 
تعامل و گفت وگو در میان ما حاکم باشد، نگاهمان به هم نزدیک شده و سوءتفاهم ها 

حل می شود. 
وی افزود: این روزها باید تأسف خورد از اهالی ادبیاتی که دلشان می خواهد در مقابل 
مــردم مانند مهمانان برنامه »نود« جلوه کنند و دائــم به هم تهمت بزنند. یادمان 
نرود فوتبالیســت ها از این نزاع ها درآمد دارند اما اهالــی ادبیات در پس این نزاع ها 
تنها با نگاه شماتت آمیز مخاطبشان روبه رو می شوند که تو که اهل ادبیاتی و شما که 

فرهیخته ای دیگر چرا؟ 

ادبیات

نقد کنید 
اما تهمت نزنید! 

چشم به راه

چشم به راهی کافی نیست
 فاضل نظری  

هنوز گریه بر این جویبار کافی نیست
ببار ابر بهاری! ببار! کافی نیست 

چنین که یخ  زده تقویم ها اگر هر روز
هزار بار بیاید بهار کافی نیست

به جرم عشق تو بگذار آتشم بزنند
برای کشتن حلاج دار کافی نیست 
گل سپیده به دشت سپید می روید
سپیدبختی این روزگار کافی نیست

خودت بخواه که این روزگار سر برسد
دعای این همه چشم انتظار کافی نیست

ایشی گورو 
نویسنده ادبیات استعمار نو 

 کامران پارسی نژاد  
جای تعجب نیســت که کازوئو ایشی گورو نویسنده انگلیسی- ژاپنی که 
در لیست نویسندگان ادبیات استعمار نو قرار دارد، جایزه نوبل ادبیات را 
از آن خود کند زیرا اکثر برگزیدگان این جایزه کاملاً سیاسی نویسندگان 
اســتعماری هستند. باید به این مســئله مهم توجه داشت که در ایران 
اصطلاح »نویسنده استعماری« نوعی دشنام یا اتهام قلمداد می شود در 
صورتی که در غرب نویســندگان استعماری از اینکه نامشان در لیست 
ادبیات استعماری قرار دارد، ابایی ندارند و همچون سلمان رشدی به آن 
می بالند. یکی از شرایط پذیرش نویسندگان در لیست مذکور این است 
که فرد مذکور متعلق به کشــورهای جهان سوم و غیرغربی باشد اما در 
فضای فکری غرب بزرگ شده باشد تا از این طریق بتواند فرهنگ و تمدن 
کشــورهای جهان دوم و سوم را به چالش بکشد، سنت های ارزشمند را 
نابود کند و اندوخته ها و باورهای حاکم بر کشورها را برای دولت های غرب 
تبیین کند. کازوئو ایشی گورو در سال 1۹54 در ناکازاکی به دنیا آمد. او 
یک نویسنده انگلیسی ژاپنی تبار است که وقتی 5 ساله بود، خانواده اش به 
انگلستان مهاجرت کردند. ایشی گورو مدرک کارشناسی خود را در زبان 
انگلیســی و فلسفه از دانشگاه کنت در سال 1۹۷8 و مدرک کارشناسی 
ارشدش را در رشته نویسندگی خلاقانه در سال 1۹8۰ از دانشگاه انگلیای 

شرقی دریافت کرده است. 
او غالــب جوایز ادبی چون وایت بورد، بوکر و نوبــل )2۰1۷( را در مدت 
زمان کوتاهی از آن خود کرده اســت. جالب این اســت که اکثر آثار او 
تصویرگر زمانی است که جنگ جهانی دوم به پایان رسیده و دولت ژاپن از 
آمریکا شکست خورده است. او سعی دارد با نگرشی که منطبق با خواسته 
دنیای غرب است، مسائل و پیامدهای اتفاق افتاده در دوران جنگ آمریکا 
و ژاپن را تفســیر و تأویل کند. قابل ذکر اســت که فروافتادن بمب های 
اتمی  بر 2 شهر ژاپن همواره باعث شد تا چهره جنایتکار آمریکا در میان 
اذهان عمومی  برملا بشود. در چنین شرایطی، می طلبد که یک نویسنده 
انگلیسی ژاپنی تبار بر آن شود تا تمامی  خطاهای دولت آمریکا را پوشش 
دهد و به نوعی حقایق تاریخی را بر اساس خواسته و اهداف غربی ها تغییر 
دهد. جدای از آن، نویســنده به عمق جامعه و فرهنگ ژاپن نقب زده و 
اطلاعات ارزشمندی درباره مردم ژاپن و باورهایشان را در اختیار غربی ها 
قرار داده اســت. در چنین شرایطی جای تعجب نیست که این نویسنده 

برگزیده جایزه نوبل ادبیات شود.

اختصاص بودجه به ادبیات، امیدی در حوزه کتاب
ایبنا: عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
اختصاص ردیف بودجه به حوزه ادبیات، اقدامی ضروری در حوزه فرهنگ 
به شمار می آید، گفت: این اقدام می تواند طلیعه ای باشد تا جایگاه و نقش 
کتاب در میان انجمن ها، صنوف و معرفی آن و حضور خارجی در حد توان 
تأمین شود. سید احسان قاضی زاده هاشمی افزود: با توجه به گستردگی 

کار توجه به مناطق کم برخوردار نیز باید در اولویت این برنامه ها باشد.
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فرهنگ

گرانی بلای جان مطبوعات مکتوب 

پای »احتکـــار« کاغذ در میان است؟

خبر

خرده روایت ها

 فرهنگ/ خدیجــه زمانیان  در هفته های 
گذشته روزنامه های مکتوب به دلیل گرانی کاغذ 
یا منتشر نشدند و یا با حذف بعضی صفحات و به 
صورت محدود منتشر شدند. رسانه های مکتوب 
که طی چند سال گذشته و در رقابت با گسترش 
رســانه های مجازی با مشکلات خاص خودشان 
روبه رو هستند، حالا با مشکل بزرگ تری با عنوان 
»بحران کاغذ« مواجه شــده اند. »بحران کاغذ« 
حالا تهدید جدی برای مطبوعاتی شــده که در 
آخرین مراکز رســانه ای کاغذی تاب آورده اند و 

همپای دنیای دیجیتال حرکت می کنند. 

 چرا کاغذ گران شد؟ 
فعالان حوزه نشــر دلایل مختلفــی را برای این 
گرانی مطرح می کنند. حذف ارز مبادله ای کالای 
کاغــذ و افزایش تعرفه کاغذ کــه در هفته های 
گذشــته از زبان مسئولان اقتصادی مطرح شد، 
در کنار افزایش جهانی قیمت کاغذ )با توجه به 
نزدیکی سال نوی میلادی( موجب گرانی کاغذ 
و تلاطم بازار شــد. اما به نظر می رسد مهم ترین 
دلیلــی که باعث گرانی کاغذ شــد، همان قصه 
کهنه عدم حمایت از محصول داخلی است. عدم 
حمایت از تولیدات داخلی این بار گریبان کاغذ را 
گرفت و بلای جان کسانی شد که سر و کارشان 

با کاغذ و قلم است. 
پس از تعطیلی کارخانه های داخلی این بار نوبت 
شــرکت صنایع چوب و کاغذ مازندران بود که 
تعطیل شود و به بهانه تعطیلی اش صنعت چاپ و 
نشر و مهم تر از همه، فضای مطبوعات مکتوب را 

دچار مشکل کند. 
از طرف دیگر، یکــی از بزرگ ترین کارخانجات 
تولیدکننده کاغذ در چین که از کاغذ باطله کاغذ 
تولید می کرد، به دلیل مشکلات زیست محیطی 
تعطیل شــد. چین که تــا آن زمان صادرکننده 
بــود، تبدیل به واردکننده شــد و تمام تولیدات 
کاغذ چند کارخانه که عموماً طــرف قرارداد با 
ایران بودند را به قیمت بالاتری خرید. در نهایت 
کاغذی که هر تن آن 51۰ یورو بود، به 565 یورو 

افزایش یافت. 

 لطفاً ذهنتان منحرف نشود! 
حل نشدن مســائل مربوط به کاغذ و عدم ورود 
پررنگ دولت به حل این بحران فقط یک ذهنیت 
را برای مطبوعاتی ها و کســانی که اموراتشان با 
کاغذ می گذرد، ایجاد کرد و آن هم انبارشــدن 

کاغذها است. 
مدیرعامل شرکت »پیمان چاپ« صراحتاً گفته که 
تمام دلایل گفته شده غیرواقعی و با هدف انحراف 
اذهان از موضوع رانت است چون حذف یا ابقای 
ارز مبادلــه ای تأثیر چندانی در افزایش و کاهش 
قیمت کاغذ ندارد. اگر موضوع ارز مبادله ای عامل 
اصلی افزایش قیمت می بود، با اعلام ابقای سهمیه 
آن به واردکنندگان نباید شــاهد افزایش قیمت 
این کالا می شدیم! مســئولان چرا در این مورد 

شفافیت و صداقت لازم را ندارند؟ 
عده ای دیگر از فعالان مطبوعاتی هم به ابعاد دیگر 
ماجرای رانت اشاره می کنند و این سؤال را مطرح 
می نمایند که چرا فقط روزنامه »همشهری« باید 

از تعطیلی بزرگ ترین کارخانه تولید کاغذ ایران 
مطلع باشــد و قبل از تعطیل شدن این کارخانه، 
همه کاغذهای تولیدی و کاغذهای موجود در بازار 

را خریداری کند؟! 
هیچ کدام از مســائل حذف ارز مبادله ای کالای 
کاغذ و همچنین افزایش تعرفه کاغذ عملی نشد. 
این مسئله نشان می دهد که طبق معمول، عده ای 
از آب گل آلود ماهی گرفته اند و پس از شــنیدن 
صحبت های ضد و نقیض مســئولان اقتصادی 
مبنی بــر افزایش قیمت کاغذ و برداشــتن ارز 

مبادله ای، کاغذها را در انبارها ذخیره کرده اند!  

رئیس اتحادیه چاپخانه داران خراســان رضوی با 
بیان این مطلب، به خبرنگار ما می گوید: صراحتاً 
می گویم که کاغذها احتکار شده و من نمی دانم 
چرا مســئولین نمی خواهند این مسئله را قبول 

کنند و برای این بحران چاره ای نمی اندیشند؟ 
علی مغانی با بیان این نکته که واردات کاغذ طبق 
معمول انجام شــده اما تاجر و یا تاجران مربوطه 
کاغذها را نمی فروشــند و به صورت قطره چکانی 
کاغذها را به قیمت روز به متقاضیان می فروشند، 
این مســئله را مطرح می کند که چرا ســازمان 
تعزیرات و یا ســازمان صنعــت و معدن به این 
مسئله ورود پیدا نمی کنند تا بدانیم کاغذهایی که 
طی چند ماه گذشته به کشور وارد شده، در کدام 
انبار ذخیره شــده است؟ به هر حال این اتفاق ها 
یک شبه رخ نداده است. کاغذهای موجود در بازار 
مصرف شده و کاغذهای واردشــده هم در بازار 
موجود نیست. اگر اسم این مسئله احتکار نیست، 
پس چیســت؟ مغانی با بیان اینکه مســئولان 

فرهنگی و دولتی کشــور عزمی برای پیگیری و 
حل بحران کاغذ ندارنــد، صراحتاً می گوید: هر 
کالایی به کشور وارد می شــود، ثبت می گردد. 
کاغذهای واردشده هم حتماً ثبت شده  و مشخص 
است که در کدام انبار ذخیره شده است اما عزمی 
برای پیگیری این مسائل وجود ندارد شاید عده ای 
از بحران کاغذ ذی نفع هستند و با توقف انتشار 
بعضی روزنامه ها شرایط خوبی برای آن ها ایجاد 
شده است. به هر حال زبان مخالف کوتاه تر باشد، 

بهتر است! 

 رفتار بازار نشان احتکار نیست 
برای پیگیری مســائل و مشکلات مطرح شده و 
راهکار مســئولان برای برون رفت از بحران کاغذ 
سراغ همایون امیرزاده مشاور اجرایی معاونت امور 
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد رفتیم. امیرزاده 
پــس از شــنیدن انتقادها صراحتــاً گفت: من 
اعتقادی به مافیای کاغذ و احتکار آن ندارم چون 

رفتار بازار این مسائل را نشان نمی دهد. 
او توضیح داد: اگر کاغذ احتکار شده بود، قیمت 
آن باید بیشــتر افزایش پیــدا می کرد در حالی 
که افزایش قیمت جهانــی و تصمیمات داخلی 
اقتصــادی برای کاغذ باعث ایجــاد تب کاذب و 
افزایش قیمت آن شــد و با تصمیم هایی که در 
جلســات متعدد گرفته شده اســت، به زودی 
شــاهد افت قیمت کاغذ خواهیم بود. امیرزاده با 
بیان اینکه با واردکنندگان کاغذ جلسات خوبی 
داشته اند، گفت: در تمامی جلسات نماینده هایی از 
سازمان تعزیرات، سازمان حمایت از مصرف کننده 
و ســتاد تنظیم بازار حضور داشــتند که هیچ 
گزارشی از سوی این سازمان ها مبنی بر احتکار 
کاغذ گزارش نشــد. ضمن اینکــه اگر کاغذها 
به صورت غیرقانونی انبار شده باشد، کاغذ نباید 
در بازار باشد در حالی که کاغذ در بازار هست اما 
مقدار آن کم اســت که این مسئله به دلیل عدم 
ترخیص یک محموله ۹ هزار تنی در بندر نوشهر 
بوده است. با ترخیص این محموله بازار کاغذ به 
آرامش می رسد و تا چند روز دیگر مشکلات کاغذ 

را حل می کند. 

آنچه می خوانید

مهم ترین دلیلی کــه باعث گرانی 
کاغذ شــد، همان قصه کهنه عدم 

حمایت از محصول داخلی است



 هنر/ صباکریمی  این روزها معاونت هنری 
ارشاد با تغییر تازه ای روبه روست و اهالی هنر در 
انتظار اتفاقاتی تازه در مدیریت اجرایی و بررسی 
دوباره ســاز و کارهای حوزه تئاتر هستند. سید 
محمدمجتبی حســینی که پیــش از این عضو 
هیئت مدیــره و مدیرعامل کتابخانه و موزه ملی 
ملک بوده و همچنین دبیری شــورای ارزشیابی 
هنرمندان وزارت ارشاد را بر عهده داشته است، 
با حکم سیدعباس صالحی به سمت معاون امور 
هنری وزیر ارشاد منصوب شد. پیش از این، علی 
مرادخانی عهده دار این سمت بود و حالا پس از 
4 سال با این مجموعه خداحافظی کرده است و 
جای خود را به حسینی داده است. به همین بهانه 
با رحمت امینی رئیس اسبق شورای ارزشیابی و 
نظارت تئاتر، مدرس دانشگاه و کارگردان تئاتر و 
نیز کوروش زارعی رئیس مرکز هنرهای نمایشی 
حوزه هنری، کارگردان و بازیگر درباره انتظارات 
جامعه تئاتری از معاونت جدید هنری به گفت و گو 

نشستیم که حاصل آن را در ادامه می خوانید. 

 لزوم حمایت از تئاتر خصوصی
ابتــدای  در  امینــی 
ســخنانش با اشاره به 
کاملی  شناخت  اینکه 
از معاون هنری جدید 
ندارد، اظهار کرد: ایشان 
را به درستی نمی شناسم 
امــا می دانم که اهل هنر هســتند و فعالیت های 
قبلی شان در حوزه موزه داری، فرهنگ و هنر بوده 
و قاعدتاً باید خوشــحال باشیم که فردی از درون 
خانواده هنر این مســئولیت را بر عهده گرفته و 

برایشان آرزوی موفقیت می کنیم. 
وی در ادامه با اشــاره به مطالبــات هنرمندان از 
معاونت جدید، عنوان کرد: در ابتدای ســخنانم 
باید به این موضوع اشــاره کنم که حرکتی که به 
نام تئاتر خصوصــی در این دهه اخیر اوج گرفته، 
به رونق تئاتر کمــک قابل توجهی کرده و از این 
منظر بخشــی از خلأ را در حوزه نمایش پر کرده 
است. اما دوستان در معاونت هنری باید این نکته 

را همواره مورد نظر قرار دهند که تئاتر همیشــه 
نیازمند حمایت های ویژه است و نباید هیچ وقت 
آن را بــه حال خود رها کــرد و در واقع، نباید به 
عنوان یک پدیده صِرف اقتصادی به آن نگاه کرد. 
تئاتر هنری است که فارغ از وجه سرگرم کننده اش 
و اینکه بخشی از هزینه هایش از همین راه تأمین 
می شود، هیچ گاه نمی توان از آن انتظار داشت که 
خودش به تنهایی بتواند هزینه هایش را تأمین کند. 
بنابراین به عنوان یــک تئاتری این موضوع برای 
من خیلی مهم اســت که حمایت های ویژه ای از 
تئاتر صورت گیرد.  رئیس اسبق شورای ارزشیابی 
و نظــارت تئاتــر تأکید کرد: به طــور کلی تئاتر 
پدیده ای اســت که دارای ظرفیت هــای فراوانی 
اســت و نهادهــای دیگری همچــون آموزش و 
پرورش، وزارت علوم و دانشگاه ها هنوز نتوانستند 
از ظرفیت هــای آن به خوبی بهره ببرند. امیدوارم 

تعامــات معاونت هنــری و وزیر ارشــاد با این 
نهادها بتواند در حمایت های بیشتر و گستردگی 
تئاتر مؤثر باشــد. در ادامه، کوروش زارعی درباره 
انتظارات خــود از معاونت هنــری تصریح کرد: 
معاونت هنری متولی تئاتر کشور هست و ما هم 
در حوزه هنری مسئولیت تئاتر را داریم اما حوزه 
هنری متولی اصلی تئاتر نیست. معاونت هنری و 

وزارت فرهنگ و ارشاد باید چند کار را در دستور 
خودش قرار دهد. اول اینکه حمایت بیشــتری از 
گروه های نمایشــی صورت گیرد. این حمایت ها 
باعث می شــود که گروه های تئاتری به سمت و 
سویی نروند که تئاتر با خطر ابتذال مواجه شود. 
گاهی عدم حمایت ها سبب می شود که هنرمند 
مجبور گردد بازیگران چهره را در کارهای خودش 
بیاورد که نمایشش فروش کند و کارهایی تولید 
شــود که فقط خرج گروهش را دربیاورد. این ها 
باعث می شــود که تئاتر به ابتذال کشیده شود و 

اندیشه و اندیشه ورزی در تئاتر کمرنگ شود. 
وی در ادامــه افزود: تئاتر ما روزبــه روز از لحاظ 
اندیشه ورزی کمرنگ و کمرنگ تر می شود و مردم 
را به سمت سطحی نگری سوق می دهد. این اتفاق 
خطرناکی است. تئاتر یک هنر اندیشمند است و 
وای به حال ما که تئاتر به این سمت و سو می رود 

و کاری هم نمی توان کرد. البته این دست رئیس 
مرکز هنرهای نمایشی نیست بلکه دولت باید از 
تئاتر حمایت کند تا تئاتر بتواند مســیر درست 
خــودش را پیدا کند. به همیــن منظور معاونت 
هنری و در رأس آن وزارت ارشاد باید در مجلس 
بحث بودجه را مطرح نمایند و فکری به حال این 
ماجرا کنند.  این کارگردان تئاتر عنوان کرد: نکته 
دوم اینکه باید نظارت درستی روی تئاتر خصوصی 
باشد. متأسفانه تئاتر خصوصی ما به سویی می رود 
که به نظرم اگر فکری به حالش نشــود، در آینده 
برای تئاتر کشور دردسرساز می شود. اتفاقاتی در 
تئاتر خصوصی در حال رخ دادن اســت که وقتی 
ما آن را می شــنویم، روزبه روز بر نگرانی ما افزوده 
می شــود و باید یک برنامه ریزی درســت توسط 

سالن دارها و هنرمندان شکل بگیرد. 

 نظارت بر تئاتر را جدی بگیریم
این  دربــاره  زارعــی 
نگرانی ها گفت: به طور 
مثال، شــورای نظارت 
ایراداتی به یک نمایش 
وارد کرده و اجازه اجرا 
نمی دهــد. امــا از آن 
طرف، رئیس تئاتر خصوصی به گروه وعده اجرا 
می دهد و می گوید تا گروه نظارت متوجه موضوع 
شود، شما اجرایتان تمام شده است. البته بخشی 
از این معضات و مشکات را خود ما هنرمندان 
به وجود می آوریم و خودخواهانه نگاه می کنیم و 
به دنیای پیرامون توجهی نداریم در حالی که این 
حرکت ها به پیکره تئاتر لطمه می زند. به نظرم، 
باید این اتفاقات رصد شود تا تئاتر منزوی نگردد. 
به همین منظــور نیازمند برنامه ریزی و مراقبت 

هستیم. 
وی در پایان خاطرنشان کرد: باید قبل از مسئولان 
نشانه را به ســمت خود بگیریم و از خود شروع 
کنیم. باید به سمت گفتمان برویم و اجازه ندهیم 
تئاتر به سوی سطحی نگری برود. حمایت، نظارت 
و برنامه ریزی درســت چیزی اســت که تئاتر را 
بالنده می کند؛ تئاتری که در شأن جامعه ماست.

ایکنا: یک تهیه کننده 
ســینما گفــت: مــا 
مدعــی  همیشــه 
در  که  هســتیم  این 
زمینه های مذهبـــی 
کم  کاری شــده است 
اما به این نکته توجه 

نمی کنیم که تصمیمات مقطعی سبب شده است 
انگیزه برای ســاخت فیلم دینی کم شود. غامرضا 
موســوی اظهار کرد: طی سال های اخیر چند فیلم 
را در سینما داشته ایم که پروانه نمایش داشته اند، اما 
نمایش داده نشده است. نکته دیگر اینکه ما همیشه 
نقد داریم چرا تا به این اندازه در حوزه عاشورا کم کار 
هســتیم، اما وقتی ما با »رستاخیز« که کارگردانی، 
چون درویش پشــت آن اســت چنین برخوردی 
می کنیم، آیا دیگر انگیزه ای برای سینماگران به ویژه 

فیلمسازان جوان باقی می ماند؟ 

دلایل کم کاری در ژانر دینی
اجرایی  مدیــر  مهر: 
شــورای  دبیــر  و 
سیاســتگذاری »هنر 
و تجربــه« تاکید کرد 
بودجه  درنظرگیــری 
لایحــه  در  رســمی 
بودجه برای این گروه 

سینمایی اتفاق خوشحال کننده ای است. امیرحسین 
علــم الهدی گفت: گروه »هنــر و تجربه« به دنبال 
بودجه زیاد نیســت و با بودجه کم و بهره وری زیاد 
کار کرده اســت. ما در »هنر و تجربه« به دنبال کار 
مشارکتی با فیلمسازان و سینماداران عاقه مند به 
این گروه سینمایی هســتیم و این رقم نمی تواند 
همه اهداف ما را محقق کند ولی با توجه به بضاعت 
سینمای ایران و نگاه تمامیت خواهی که نسبت به 
این سینمای پایه ای وجود دارد شکرگزار این اتفاق 

هستیم.

اختصاص بودجه اتفاق مثبتی است
تئاتر،  بازیگر  فارس: 
ســینما و تلویزیــون 
ایــن روزها به  گفت: 
مشــغله های  دلیــل 
دارم  زیادی که  کاری 
به  نمی کنم  فرصــت 
فضای مجازی سر بزنم 

و همین تئاتر هایی هم که می بینم بین کارهایم زمان 
می گذارم. رویا نونهالی عنوان کرد: این روزها مشغله 
زیــادی در کارهای تصویــری دارم، پس از نمایش 
»اسطوره می شــوم« که در ایرانشهر به اجرا رسید؛ 
دیگــر نه کار جدیدی قبول کــردم و نه کار جدید 
کارگردانی کــردم. وی در ادامه افزود: فکر نمی کنم 
تا پایان ســال فرصتی برای کار تئاتر داشته باشم. 
آنقدر مشغله ام زیاد است که اصا فرصت نمی کنم 
به کانال های مجازی یا صفحات خودم ماهی یک بار 

هم رجوع کنم.

حضوری کم رنگ در فضای مجازی
برنامــــه  فــارس: 
تلویزیونی »دورهمی« 
بــا اجــرای مهــران 
مدیــری برای شــب 
یلدا ویــژه برنامه ای با 
حضــور 4 مهمان در 
نظر گرفته اســت. وفا 

ملک زاده مدیر روابــط عمومی »دورهمی« گفت: 
برنامه دورهمی در قالب ویژه برنامه ای متفاوت در 
شب یلدا به روی آنتن شبکه نسیم خواهد رفت. این 
قســمت به روال سایر قسمت های دورهمی ساعت 
٢٣ از شبکه نســیم پخش خواهد شد و میزبان 4 
مهمان خواهد بود. یک بخــش از برنامه به حضور 
علی اوجی و نرگــس محمدی از بازیگران محبوب 
تلویزیون اختصاص دارد و در بخش دیگر نیز میزبان 
حجت اشــرف زاده و عماد طالب زاده از خوانندگان 

مطرح کشورمان خواهیم بود.

»دورهمی« با حضور ٤ میهمان ویژه

چهره - خبر

میزان: عروســک گردان جدید کاه قرمزی گفت: مردم مطمئن باشند که در این 
نسخه از کاه قرمزی با اتفاقات جدید و همچنین عروسک های جدید روبرو خواهند 
شد. شیما بخشنده عروسک گردان جدید کاه قرمزی در خصوص احتمال پخش این 
مجموعه در نوروز 97 گفت: صحبت هایی انجام شــده اما هنوز هیچ چیز مشخص 
نیست ولی من از صمیم قلب آرزو دارم کاه قرمزی که ضبط آن ماه هاست به اتمام 
رســیده نوروز امســال روی آنتن تلویزیون برود. وی درباره تفاوت های نسخه تازه 
کاه قرمزی نسبت به سالیان گذشته افزود: ایرج طهماسب هیچگاه نمی گذارد این 
مجموعه نسبت به سال های گذشته تکراری و یکنواخت شود و در کاه قرمزی جدید 
هم ماجراهای تازه و هیجان انگیزی را خواهیم داشت. این عروسک گردان جوان درباره 
افزوده شدن شخصیت های عروسکی به کاه قرمزی جدید تصریح کرد: مردم مطمئن 
باشند که در این نسخه از کاه قرمزی با اتفاقات جدید و همچنین عروسک های جدید 
روبرو خواهند شد. امیدوارم هرگونه مشکلی که به وجود آمده رفع شود تا ما بتوانیم 

نتیجه سه ماه زحمت خود را بگیریم.

تلویزیون

عروسک های متنوع در 
سری جدید کلاه قرمزی 

حوزه هنری: محمدمهدی حیدریان، رئیس سازمان سینمایی در اختتامیه نخستین 
دوره جایزه پژوهش سینمایی سال گفت: سعی دارم نگاهم به سینما سیستماتیک 
و متکی به برنامه باشــد. واقعیت این است که سینما در یک فرهنگ و تمدن دیگر 
شکل گرفته است اما می بینید که متوقف به آن تمدن نشده و با فاصله کوتاهی به 

سایر نقاط وارد شده است. 
وی افزود: باید بدانیم در سینمای ایران در چه وضعیتی قرار داریم و کجاییم. محدود 
ماندن و در اختیار تولیدات داخلی ماندن راه نجات نیست. در سال های آینده تفکیک 
بین مخاطب داخلی و خارجی اصا امکان پذیر نیست. با این وضعیت سینمایِ روی 
پرده و سهل و ساده پسندی که به مخاطب عرضه می کند و خودش را از مخاطبین 
زیادی بی نصیب می کند اگر به سرعت تمرین نکنیم که مخاطب جهانی را به دست 
بیاوریم، حذف خواهیم شــد. پژوهش باید این را به سینما ثابت کند. پژوهشگر باید 
سینما را از این خواب بیدار کند. باید به این صنعت  هنری که روایتگر اصلی این قرن 

است کمک کنیم.

سینما

پژوهشگر باید سینما را 
از خواب بیدار کند
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هــنر
11

آخر هفته با تلویزیون

دی کاپریو با »الماس خونین« به شبکه افق می آید 
هنر: فیلم های سینمایی و تلویزیونی و انیمیشن »جاسوس بازی«، »خانه 
پدرم«، »عیالوار«، »دو قدم تا بهشــت«، »روز یلدا، شب چله«، »لبخند 
در مراسم ترحیم«، »نبرد خاموش٢«، »کارآگاه شبح«، »شهر بچه های 
گمشده«، »آزمون«، »هرچی تو بخوای«، »اژدهای پیت«، »بی ستاره«، 
»راز«، »شب نشینی«، »خونه پا«، »الماس خونین«، »مسافر ری«،  امروز 

و فردا از شبکه های سیما روی آنتن می روند. 

 شبکه یک سیما
فیلم سینمایی »جاسوس بازی« به کارگردانی دیوید هار، فردا ساعت 16 

پخش خواهد شد. 

 شبکه 2 سیما 
فیلم تلویزیونی »خانه پدرم« ســاخته کامران قدکچیان، امروز ساعت 8 
و فیلم تلویزیونی »عیالوار« به کارگردانی پرویز صبری، ســاعت ٢٣:٣0 
پخش می شوند. همچنین انیمیشن سینمایی »دو قدم تا بهشت« اثری 
از عبدالرضا فیروزان، فردا ساعت 8 و فیلم سینمایی »بهشت اردک ها« به 

کارگردانی اولیور رینگر، فردا ساعت 17:٣0 پخش خواهند شد. 

 شبکه 3 سیما 
فیلم تلویزیونی »روز یلدا، شب چله« ساخته سید مجید موسویان، امروز 
ســاعت 10 و فیلم تلویزیونی »لبخند در مراسم ترحیم« به کارگردانی 
حسین قناعت، فردا ساعت 10 روی آنتن می روند. آناهیتا همتی، اردلان 
شجاع کاوه و مریم معصومی در این فیلم تلویزیونی نقش آفرینی کرده اند. 
همچنین فیلم سینمایی »نبرد خاموش٢« به کارگردانی لوک من لئونگ، 
فردا ســاعت 14:٣0 از شبکه ٣ ســیما پخش می شود. فیلم سینمایی 
»کارآگاه شبح« ساخته جو سانگ هی نیز فردا ساعت 19:٣0 روی آنتن 

این شبکه می رود. 

 شبکه 4 سیما 
فیلم سینمایی »شهر بچه های گمشــده« به کارگردانی ژان پی یر ژونه، 
امشب ساعت ٢0:٣0 روی آنتن می رود. همچنین فیلم سینمایی »آزمون« 
ساخته استوارت هازلدین، فردا ساعت ٢1:٣0 از این شبکه پخش می شود. 

 شبکه 5 سیما 
فیلم سینمایی »هر چی تو بخوای« اثری از محمد متوساني، امروز ساعت 
1٣:٣0 از شبکه 5 ســیما پخش می شود. فیلم های سینمایی »اژدهای 
پیت« به کارگردانی دان چفی، فردا ساعت 8  و »بی ستاره« ساخته بهمن 
گودرزی، فردا ساعت 1٣:٣0 از این شبکه روی آنتن  می روند. همچنین 
فیلم سینمایی »راز« به کارگردانی جی گو یون، فردا ساعت ٢0:٣0 پخش 

می شود. 

 شبکه شما
فیلم تلویزیونی »شب نشــینی« به کارگردانی غامرضا رمضانی، امشب 
ساعت ٢٣ از شبکه شــما پخش خواهد شد. فیلم تلویزیونی »خونه پا« 
ساخته ایمان افشاریان نیز فردا ساعت 1٣:٣0 روی آنتن این شبکه می رود. 

 شبکه کودک 
انیمیشن سینمایی »ملکه برفی« به کارگردانی ماکسیم سوشنیکوف و 
ولدلن باربی، امروز ساعت 14 از شبکه کودک پخش خواهد شد. همچنین 
فیلم سینمایی »ماشین ها٢« به کارگردانی جان لاستر و براد لوییس، فردا 

ساعت 14 از این شبکه روی آنتن می رود.

 شبکه افق 

فیلم سینمایی »الماس خونین« به کارگردانی ادوارد زوئیک، فردا ساعت 10 
از شبکه افق پخش خواهد شد. در این فیلم سینمایی لئوناردو دی کاپریو، 
جایمن هانسو و مایکل شین ایفای نقش کرده اند. همچنین فیلم سینمایی 
»مسافر ری« به کارگردانی داود میرباقری، فردا ساعت 18:٣0 از این شبکه 

پخش خواهد شد. 

قدس بررسی می کند

اهالی تئاتر از معاونت هنری چه می خواهند؟

آنچه می خوانید

لحــاظ  از  روزبــه روز  مــا  تئاتــر 
اندیشه ورزی کمرنگ تر می شود 
و مردم را به سمت سطحی نگری 
ســوق می دهــد و ایــن اتفــاق 

خطرناکی است
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خط بين الملل

خبرنگار حوادث رادر مكزيك 
به ضرب گلوله كشتند

تلگراف: يك خبرنگار ديگر در مكزيك به ضرب گلوله فرد ناشناس كشته شد.
روز ســه شــنبه اين خبرنگار در ايالت «وراكروز»، در شرق كشور مكزيك، به 

ضرب گلوله كشته شد.
بر اســاس گزارش تلگــراف، «گومارو پرز» خبرنگار 35 ســاله و عضو انجمن 
خبرنگاران مستقل «آكايوكان» كه در حوزه امنيت و قاچاق مواد مخدر فعاليت 
مى كرد در حالى كه در مراسم مدرسه فرزندش حضور يافته بود به ضرب گلوله 

كشته شد.
منابع محلى از شليك شــدن چهار گلوله به سمت «گومارو» خبر دادند و در 

رابطه با هويت فرد ضارب فقط به اين مورد اشاره شده است كه وى مرد بود.
قتل «گومارو پرز» دوازدهمين حادثه مشــابهى اســت كه براى خبرنگاران در 
مكزيك در سال جارى رخ مى دهد. در عين حال «گومارو» سومين خبرنگارى 

است كه در اين ايالت (وراكروز) كشته مى شود.
طبق اعلام سازمان غيردولتى دفاع از حقوق بشر در سال گذشته(2016) بيش 
از 400 خبرنگار در اين كشور مورد حمله قرار گرفته  اند كه 11 تن از آن ها جان 

خود را از دست داده اند.

مرگ 12 گردشگر خارجى 
در واژگونى اتوبوس 

اســكاى نيــوز: در حادثه 
واژگونــى در مكزيــك يــك 
حامــل  اتوبــوس  دســتگاه 
چندين  خارجى؛  گردشگران 

نفر كشته و زخمى شدند.
واژگونى يــك اتوبوس حامل 
گردشــگران در مكزيك 12 

كشته بر جاى گذاشت.
بر اساس گزارش اسكاى نيوز، 
در اين حادثه 11 گردشگر و 

يك راهنماى تور جان خود را از دست دادند.
به گفته برخى رســانه هاى محلى گمان مى رود يك كودك نيز در ميان جان 

باختگان باشد.
مقامات مكزيك مى گويند كه هنوز مليت كشته شدگان مشخص نشده است 
اما خبرگزارى فرانسه در گزارشى با اشاره به اينكه چند خارجى در ميان كشته 
شدگان هســتند از مصدوميت هفت آمريكايى و دو شهروند سوئد خبر داده 

است.در اين حادثه در مجموع 20 نفر ديگر نيز مصدوم شده اند.
ســفارت آمريكا در مكزيكو ســيتى نيز با تأييد اين خبر گفته است كه چند 
آمريكايى در اين حادثه مجروح شــده اند كه مقامات ســفارت در تلاش براى 

شناسايى آن ها هستند.
به گزارش رســانه هاى محلى در زمان حادثه، هوا كاملاً روشــن و جاده كاملاً 
خشك بوده و هيچ نشانه اى از دخالت خودروى ديگرى در اين حادثه مشاهده 

نشده است.هنوز دليل اين حادثه مشخص نشده است.

1489 سال زندان براى يك قاچاقچى 
انسان در يونان

ايرنــا: يــك دادگاه يونــان 
سردســته يك بانــد قاچاق 
پناهجويان را بــه يك هزار و 
489 سال زندان محكوم كرد.

راشاتودى چهارشنبه با اعلام 
اين خبر به نقل از رسانه هاى 
يونانى، افــزود: اين فرد يكى 
از 23 متهمى اســت كه سه 
شنبه به جرم قاچاق انسان در 

دادگاه شــهر سالونيك محكوم شدند. اين يونانى 54 
ساله سردسته يك باند قاچاق انسان بود كه در سال هاى 2015 و 2016 صدها 

پناهجو را از تركيه روانه اروپا كردند.
احكام متهمان ديگر نيز از 200 تا 300 ســال زندان متغير اســت. بيشــتر 

محكومان اين پرونده را رانندگان تاكسى تشكيل مى دهند.
اين در حالى اســت كه حداكثر حكم زندان در قوانين يونان 25 سال در نظر 
گرفته شده است. پليس يونان اين محكومان را تابستان پارسال دستگير كرد. 
اين افراد به 46 فقره قاچاق مهاجرانى كه بيشــتر آن ها عراقى و سورى بودند، 

متهم شدند.
ايــن قاچاقچيان از پناهجويان پول مى گرفتند تا آن هــا را با قايق از رودخانه 
اوِروس عبور داده با اختفا در كاميون راهى شــهر سالونيك كنند. پناهجويان 
پس از رسيدن به اين شهر در كشتزارها به انتظار مى نشستند تا با تاكسى روانه 
پاسگاه پليس شده و نام نويسى كنند.آنها پس از نام نويسى به شهر ادِونمِئى و 

از آنجا به كشورهاى اروپاى مركزى مى رفتند.

مرگ 21روهينگيايى بر اثر ديفتِرى 
ايرنا: سازمان بهداشت جهانى (WHO) اعلام كرد: تاكنون 21 روهينگيايى در 
اردوگاههاى بنگلادش بر اثر بيمارى ديفتِرى جان خود را از دست داده و اين 
سازمان دومين دور از واكسيناسيون اين بيمارى را با هدف ممانعت از گسترش 

آن آغاز كرده است.
به گزارش تارنماى «ســازمان بهداشــت جهانى»، ســازمان بهداشت جهانى 
همچنين اعلام كرد كه در فاصله 10 نوامبر تا 17 دســامبر سال جارى (19 
آبان تا 26 آذر) يك هــزار و 571 مورد ابتلا به بيمارى هاى باكتريايى نيز در 

اردوگاههاى آوارگان روهينگيايى در جنوب شرق بنگلادش ثبت شده است.
بر اساس اين گزارش، بيش از 655 هزار مسلمان روهينگيايى پس از سركوب 
وحشيانه اى كه از ماه اوت سال جارى (شهريور 96) آغاز گرديد، مجبور به ترك 

خانه و كاشانه خود شده و به بنگلادش فرار كردند.
فادلا چايب، سخنگوى سازمان بهداشت جهانى در گفت و گو با خبرنگاران در ژنو 
با تاييد مرگ 21 روهينگيايى بر اثر بيمارى ديفتِرى تصريح كرد كه 20 درصد 

از موارد مشكوك به اين بيمارى كودكان زير پنج سال بوده اند.
دولت بنگلادش از روز 12 دسامبر (21 آذر ماه) نسبت به واكسيناسيون اوليه 

كودكان 6 هفته اى تا 6 ساله اقدام كرده است.
سخنگوى سازمان بهداشت جهانى نيز اعلام كرد كه دور دوم اين واكسيناسيون 
از روز يكشــنبه هفته جارى (26 آذر ماه) بين كودكان هفت تا 15 سال آغاز 

شده است.
ديفتِرى يك بيمارى عفونى حاد باكتريايى دســتگاه تنفسى و بسيار واگيردار 

است كه باعث ايجاد غشايى كاذب در حلق و حنجره مى شود.
از عــوارض ديفتِرى مى توان به گلودرد، تب، ســرفه، و گرفتگى صدا و در صورت 

وخامت، ناراحتى هاى قلبى، كليوى، و فلج دست و پا و در نهايت مرگ اشاره كرد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خط قرمز- ليلا طاهرى: معاون مبارزه با جرايم جنايى 
پليس آگاهــى تهران بزرگ جزييات جنايت مردى را كه 
شب سه شنبه اقدام به خفه كردن همسرش كرده و سپس 

قصد خودكشى داشت، تشريح كرد.
ســرهنگ مكرم در اين باره گفت: حوالى ساعت 21:30 
شب سه شنبه خبر يك مورد وقوع قتل در خيابان جردن 
بــه كلانترى 103 گاندى اطلاع داده شــد كه در پى آن 
مأموران كلانترى در محل حاضر شــده و مشاهده كردند 
مردى 39 ســاله اقــدام به قتل همســر جوانش كرده و 
رگ دســت خود را نيز زده است كه بلافاصله اين فرد به 
بيمارستان منتقل شده و جسد نيز به پزشكى قانونى انتقال 

داده شد.
وى با اشاره به تشكيل پرونده در اين زمينه و رسيدگى به 
آن در اداره دهم پليس آگاهى تهران بزرگ درباره جزييات 
آن گفت: متهم به قتل حدود 16 سال پيش با همسر خود 
ازدواج كرده و در كار توليد پوشاك بوده اما از مدتى قبل 
اعتياد شديدى به مصرف موادمخدر پيدا كرده به طورى 
كه در ماه هاى اخير شــغل خود را از دست داده و مخارج 

زندگى اش از سوى خانواده اش تأمين مى شد.
وى بــا بيان اينكه ايــن مــرد داراى دو فرزند دختر 15 

ساله و پسر 5 ساله اســت گفت: در روز جنايت اين مرد 
فرزندانش را به اتاق خواب انتقال داده و با گذاشتن هدفون 
در گوششان، آن ها را مشغول كرده و سپس همسرش را به 
قتل رسانده است. شواهد به جا مانده بر روى جسد نشان 
دهنده اين اســت كه هيچ گونه ضرب و شتم بر روى بدن 
مقتول وجود نداشته و به احتمال زياد متهم همسرش را 

خفه كرده است.
معاون مبارزه با جرايم جنايى پليس آگاهى تهران بزرگ با 
بيان اينكه شواهد حاكى از اين است كه متهم پس ارتكاب 
قتل اقدام به مصرف قرص كرده اســت، گفت: اين فرد در 
حالى كه حال عمومى مناسبى نداشت با شيئى برنده اقدام 
به بريدن دســتش كرده و پس از آن با خانواده اش تماس 
گرفته و موضوع را اطلاع داده است كه با حضور خانواده اش 
در محل و مشاهده اين صحنه، پليس در جريان ماجرا قرار 

گرفته است.
مكرم با اشــاره به تشكيل پرونده براى اين فرد گفت: اين 
مرد هم اكنون در بيمارســتان به سر مى برد و پس از آن 
براى كشف علت دقيق جنايت تحقيقات از وى آغاز خواهد 

شد.
سركلانتر سوم پليس پايتخت هم دراين خصوص گفت: 

مردى كه همسرش را خفه كرده و رگ دستش را با چاقو 
زده بود توسط مأموران پليس پايتخت دستگير شد.

سرهنگ على آقا كارخانه سركلانتر سوم پليس پايتخت با 
اعلام خبر فوق اظهار داشت: مأموران كلانترى 103گاندى 
در جريان وقوع قتلى در منزلــى واقع در خيابان جردن 

قرار گرفتند.
ســركلانتر ســوم پليس پايتخت تصريح كرد: مأموران 
بلافاصله در محل حاضر شده و مشاهده كردند كه مردى 
38 ســاله كه آثار خونريزى در دســتانش مشهود است، 
مى گويد به علت اختلاف خانوادگى همسرش را خفه كرده 
و با چاقو رگ دست خودش را زده است.وى افزود: مأموران 
جســد بى جان زن 35 ساله را كه همسر اين مرد بود در 

محل حادثه مشاهده كردند.
سرهنگ كارخانه خاطرنشــان كرد: اين زن و شوهر يك 
دختر 12 ســاله و پسر 3ســاله دارند كه در محل حادثه 

هنگام درگيرى حضور داشته اند.

قتل مادر در حضور دختر و پسرش

ژانويه فرصتى 
براى كلاهبردارى

خط قرمز: رئيس اداره پيشگيرى از جرايم سايبرى پليس 
فتا گفت: پيش بينى مى شود افراد سودجو با سوءاستفاده از 
ايام سال نو ميلادى به دنبال عملى كردن اهداف مجرمانه 

خود و سوءاستفاده از هموطنان باشند.
سرهنگ مهدى شــكيب اظهار كرد: از آنجايى كه برخى از 
سايت ها و فروشگاه هاى غير مجاز در اين ايام اقدام به عرضه 
اجناس خود با تخفيفات گوناگون ويژه كريسمس مى كنند، 
بنابراين امكان ارائه كالا هاى بى كيفيت، تقلبى و حتى عدم 
ارســال كالا براى كاربــران وجود دارد. وى افــزود: كاربران 
عزيز بايد نســبت به انتخاب كالا و فروشگاه مورد نظر دقت 
و حساسيت داشــته باشند و با در نظر گرفتن اين نكته كه 
«سايت هاى داراى نماد اعتماد الكترونيك كالا و خدمات مجاز 
ارائه مى كنند» مى توانند خريدى امن و مطمئن داشته باشند.

اين مقام مســئول با معرفى ســايت enamad.ir به عنوان 
مرجع معتبر و مهم كسب و كار هاى اينترنتى گفت: از آنجايى 
كه امكان جعل و شبيه ســازى نماد اعتماد الكترونيك وجود 
دارد لذا ليست تمامى ســايت هايى كه داراى مجوز از وزارت 
صنعت و معدن مى باشند در اين سايت قابل رويت خواهد بود.

سرهنگ شكيب در بخش دوم سخنان خود و در توصيه به 
مسافران و توريست هايى كه قصد تهيه ارز دارند، گفت: برابر 
قوانين جارى كشور، صرافى هايى كه در فضاى آنلاين فعاليت 
دارند و مبادلات خود را آنلاين انجام مى دهند، فاقد مجوز از 
بانك مركزى جمهورى اسلامى هستند. اين مقام مسئول با 
بيان اينكه حضور در صرافى و مبادله پول و ارز ضرورى است، 
به گردشــگران عزيز هشدار داد: طبق ماده 33 دستورعمل 
اجرايى تأسيس، فعاليت و نظارت بر صرافى ها، صرافى ملزم 
به ارائه رســيد و فاكتور معتبر بــا امضاى مجاز و ممهور به 
مهر صرافى و به نام و امضاى مشــترى مى باشــد؛ بنابراين 
صرافى هاى داراى مجوز از بانك مركزى تخلف نمى كنند و 
در صورت تخلف با مراجعه به بانك مركزى و نشــان دادن 

رسيد و فاكتور خريد، مى توان از آن ها شكايت نمود.
سرهنگ شكيب افزود: هموطنان عزيز بدانند هرگونه مبادله 
ارزى فقط بايد در صرافى صورت گيرد و اين مبادله نمى تواند 
آنلاين باشــد به اين معنا كه شــما پول را به حساب صراف 
واريز نماييد و صرافى به شما ارز درخواستى را تحويل دهد. 
وى ادامه داد: گردشــگران بايد نسبت به سايت هايى كه در 
شبكه هاى اجتماعى و ســايت هاى مختلف اقدام به تبليغ 
تور هاى مســافرتى با قيمت هاى ارزان مى كنند حساسيت 
داشــته و بعد از اطمينان از اصالت و اعتبار سايت مورد نظر 
اقــدام به تهيه بليت كنند. اين مقام مســئول تصريح كرد: 
كاربران نبايد به هيچ عنوان فريب تبليغات در فضاى سايبر را 
بخورند و قبل از هر گونه اقدامى براى رزرو و يا بستن قرار داد 
با اين آژانس ها و تور ها ببينند كه آيا اين تور در فضاى واقعى 

وجود دارد و مورد تأييد سازمان گردشگرى هست يا خير.
رئيس اداره پيشــگيرى از جرايم ســايبرى يكى ديگر از 
شــگرد هاى مجرمانه در اين ايام را ارسال پيامك هاى انبوه 
دروغين و جعلى عنوان كرد و گفت: پيامك هاى انبوه عموماً 
براى برقــرارى ارتباط بين گروه هاى بــزرگ براى كاهش 
هزينه هــا و هدر رفت زمان اســت. امــا همين تكنولوژى 
مفيد تبديل به راهى براى سوءاســتفاده مجرمان سايبرى 
شده است و آنان با اســتفاده از مطالب و عناوين جذاب و 
اغواگرايانه، مخاطبان تلفن همراه را به عنوان تبريك سال نو، 
دريافت لينك دانلود، برنده در جشنواره هاى خاص معرفى 

كرده و قصد گرفتن اطلاعات بانكى كاربران را دارند.
سرهنگ شكيب ادامه داد: اين افراد براى واريز كردن وجه 
مورد نظر اطلاعاتى مثل شماره حساب يا شماره كارت، رمز 
دوم، cvv۲، تاريخ انقضا را از قربانيان درخواست مى كنند. 
كاربران بايد دقت داشــته باشند رمز دوم و cvv۲ و تاريخ 
انقضاى كارت جهت برداشــت از حســاب بانكى اســت و 

ارتباطى به واريز ندارد.

دوربين مداربسته دزد فريمانى 
را گير انداخت

خط قرمز: يك ســارق حرفــه اى مغازه هــا با كمك 
دوربين هاى مداربسته در فريمان شناسايى و دستگير شد.  
فرمانده انتظامى فريمان در اين باره گفت: در پى گزارش 
دو فقره سرقت از مغازه هاى خواروبار فروشى در اين شهر، 
تيمى از مأموران كلانترى مركزى اين شهرستان وارد عمل 
شده و پس از بررسى محل سرقت و اظهارات مالباختگان، 
با كمك دوربين هاى مداربســته همان محدوده سارق را 
شناسايى كردند. سرهنگ قربانى تصريح كرد: سپس تيم 
تجسس كلانترى مركزى با يك سرى تحقيقات ميدانى، 
مخفيگاه متهم را شناسايى و با هماهنگى مقام قضايى او 
را در اقدامى ضربتى دستگير كردند كه يك موتورسيكلت 
سرقتى نيز از محل كشف شد. متهم در بازجوئى هاى به 
عمل آمده و مواجهه با ادله و مســتندات موجود، به سه 
فقره ســرقت از مغازه ها اعتراف كرد كه تحقيقات از وى 

براى كشف ديگر جرايم احتمالى آنان ادامه دارد.

رد رشوه 37 ميليون ريالى 
پليس نيشابور 

خط قرمز: مأموران وظيفه شناس پليس شهرستان نيشابور 
دست رد به رشوه 37 ميليون ريالى يك خرده فروش حرفه اى 
مواد افيونى زدند.  به گفته رئيس بازرسي فرماندهي انتظامي 
خراســان رضوي، يكى از تيم هاى پليس مبارزه با مواد مخدر 
نيشابور هنگام گشت زنى در ساعات پايانى شب در سطح شهر 
به مردى جوان مظنون شدند و پس از بررسى مدارك هويتى 
اين فرد، در بازرسى كيف همراه او مقاديرى مواد مخدر بسته 
بندى شده، كشــف كردند. سرهنگ سيدمهدى تقوى افزود: 
متهــم هنگام انتقال به مقر انتظامى براى آزادى اش مبلغ 37 
ميليــون و 500 هزار ريال وجه نقد به 6 نفر از مأموران پليس 
مبارزه با مواد مخدر به عنوان رشــوه پيشــنهاد مى كند كه با 
صحت عمل اين مأموران وظيفه شناس، رشوه پيشنهادي رد 
و متهم پس از تشكيل پرونده براي سير مراحل قانوني به مقام 
قضائي معرفي شد. وى اظهار داشت: همچنين دو مأمور وظيفه 
شناس كلانترى 13 نيشابور نيز مبلغ 30 ميليون ريال رشوه 
پيشــنهادى يك متهم را هنگام انتقال به زندان رد كردند.وى 
خاطر نشــان كرد: امروزه صداقت، تعهد و وظيفه شناسى از 
خصايص پليس در مسائل مادي است و ترويج اين فرهنگ در 
رشد و تعالي آحاد جامعه ضروري و اقدام اين مأموران وظيفه 

شناس براي ساير كاركنان و آحاد مردم الگو است.

خط هشدار

خط خبر

صحنه سازى سه دوست براى سرقت ميليونى 
ركنــا: تحصيل دار شــركت با همدســتى 2 تن از 
دوســتانش يك صحنه سرقت مســلحانه را بازسازى 
كردنــد و 21 ميليون تومان پول شــركت را به جيب

        زدند. 
چندى قبل مأموران پليس تهران در جريان ســرقت 
مســلحانه از خودروى پول يك شركت قرار گرفتند و 
تيمى از مأموران براى دســتگيرى عاملان اين سرقت 

ميليونى وارد عمل شدند.
كارآگاهــان در تحقيقات ابتدايى پى بردند مرد 51 
ســاله كه كارهاى ادارى و دفترى شــركت را انجام 
مى دهد از بانك 21 ميليون تومان پول شــركت را 
گرفته و به سمت محل كارش در حال حركت بوده 
كه مردان مســلح با تهديد وى در زير پل وردآورد 
ورامين اقدام به شــليك چند گلولــه كرده و پس 
از شكستن شيشــه خودرو، كيف پول را به سرقت 

برده اند.
تحقيقات پليســى ادامه داشــت تا اينكه مأموران به 
رفتارهاى مرد ميانســال كه مســئول انتقال پول به 
شركت بوده مشكوك شدند و با تحت نظر قرار دادن 

وى پرده از راز اين سرقت ميليونى برداشتند.
مأموران با اقدامات فنى و اطلاعاتى پى بردند كه مرد 
تحصيل دار شركت با همدستى دوستانش سناريوى 
سرقت مسلحانه را طراحى كرده اند و با صحنه سازى 
اين سرقت سعى داشــتند مسير تحقيقات پليسى را 

تغيير دهند.
همين كافى بود تا مأمــوران پليس آگاهى تهران در 
عملياتى غافلگيرانه 2 همدست مرد ميانسال را روز 18 

آذر ماه دستگير كردند.
مهدى 32 ساله سارق تازه كارى است كه با در دست 
داشتن اسلحه يك سناريوى سرقت را بازسازى كردند 

و پول ميليونى به جيب بزنند. 
اين متهم گفت: دوستم مسئول كارهاى ادارى و بانكى 
شــركت بود و وقتى 21 ميليون تومــان پول را براى 

شركت از بانك گرفت به زير پل وردآورد ورامين آمد و 
در آنجا با شكستن شيشه خودرو و انداختن چند پوكه 
داخل ماشين صحنه يك سرقت مسلحانه را طراحى 

كرديم و پول ها را به جيب زديم.
وى افزود: دوســتم به شــركت رفــت و ادعا كرد كه 
طعمه سارقان مسلح شده است و اين درحالى بود كه 
مى دانستم دســتمان رو مى شود و دستگير مى شويم 
ولى نياز به پول داشتم و به هيچ موضوع ديگرى فكر 

نمى كردم.
مرد جوان ادامه داد: اسلحه را با پرداخت يك ميليون 
تومان در شهرهاى غربى كشور خريدم و در اين سرقت 
نفرى 7 ميليون تومان ســهم داشتيم كه خيلى زود 

دستگير شديم.
مرد تحصيل دار شــركت نيز گفت: 51 ســال دارم و 
حدود 12 ســال است كه در شــركت كار مى كردم و 
ماهانه يك ميليون و  500 هزار تومان حقوق داشــتم 
كه آن ها را هم با تاخير پرداخت مى كردند كه به همين 
خاطر بدهكار بودم و نياز به پول داشتم كه تصميم به 

اين كار گرفتيم.
اين مرد ادامه داد: اگر حقوقم بيشــتر بود و به موقع 
پرداخت مى شــد هيچ وقت دست به اين كار نمى زدم 
و به خاطر شــرايط بد مالى كــه برايم پيش آمده بود 

مجبور شدم اين سرقت ميليونى را انجام دهم.

شركت از بانك گرفت به زير پل وردآورد ورامين آمد و 

انهدام باند چك پول هاى 
100هزار تومانى تقلبى در طرقبه

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: اعضاى يك باند حرفه اى 
چــاپ و توزيــع چك پول هــاي تقلبي 100 هــزار تومانى 
با هوشــيارى يك فروشــنده در منطقه طرقبه شناســايى و 
دستگير شــدند.  فرمانده انتظامي خراسان رضوي در گفت و 
گو با خبرنگار ما از دستگيري 3 گرداننده اين باند حرفه اي و 
كشف 122 قطعه چك پول تقلبي خبر داد.   سردار كريمي در 
تشريح عمليات شناسايى و دستگيرى اين متهمان گفت: فردي 
با در دست داشــتن چك پول هاي 100 هزار توماني به يك 
سوپرماركت در منطقه طرقبه مراجعه كرده و قصد خريد كالا 
با اين چك پول ها را داشت كه صاحب فروشگاه متوجه تقلبي 
بودن چك پول شد.  وي افزود: دقايقى بعد با تماس تلفنى اين 
فروشنده هوشيار با مركز فوريت هاي پليسي 110، بلافاصله 
هماهنگي هاي لازم از طريق مركز فرماندهي و كنترل پليس به 
عمل آمد و مأموران انتظامي شهرستان بينالود وارد عمل شده و 
اين فرد را دستگير كردند. رئيس پليس خراسان رضوي گفت: 
متهم دستگير شده در تحقيقات اوليه، مشخصات فردي را به 
پليس داد كه به گفته او عامل توزيع چك پول هاي تقلبي در 
بين اعضاي باند بود.  در پي اين اعترافات، مأموران انتظامي، فرد 
موردنظر را نيز پس از چند ساعت كنترل و مراقبت پوششي، 
هنگامى كه قصد ورود به مخفيگاهش را داشــت دستگير و 
در بازرســي از وسايل همراه او 26 قطعه چك پول 100 هزار 
توماني تقلبى كشــف كردند.  سردار كريمي اظهار داشت: در 
ادامه تحقيقات اين پرونده سرنخ هايي به دست آمد كه منجر 
به شناسايى محل چاپ اين چك پول هاي تقلبي شد و پليس 
با هدايت سرهنگ حسين دهقان پور، فرمانده انتظامي بينالود 
پس از هماهنگي هاي لازم با مقام قضايي محل مذكور را نيز 
پاكسازي كردند. وى گفت: با دستگيري سومين گرداننده باند 
نيز 96 قطعه چك پول 100 هزار توماني تقلبي به همراه 16 
عدد انواع مهرهاي بانكي و مقاديري مواد مخدر صنعتي كشف 
شــد. سردار كريمي با تقدير از سرعت عمل پليس بينالود در 
پيگيري پرونده و اشاره به اين كه تحقيقات از اعضاي باند ادامه 
دارد، خاطرنشان كرد: مالكان فروشگاه ها و مراكز تجاري بايد به 
توصيه هاي پليس در استفاده از تجهيزات كنترلي، دوربين هاي 
مداربسته و همچنين دستگاه هاي تست اسكناس عمل كنند تا 

از چنين آسيب هايي در امان بمانند.

خط قرمز: مرد شيشــه اى در اقدامى هولناك گوشت 

بدن دختر دو ساله اش را تكه تكه كرد و كباب كرد.

اين مرد كه اهل شهرستان حاجى آباد استان هرمزگان 

اســت پس از مصرف مواد مخدر، دچار توهم شده بود. 

او مشغول كباب كردن گوشت فرزندش بود كه همان 

موقع همسرش به خانه بازگشت و با ديدن اين صحنه 
دلخراش بلافاصله با پليس و اورژانس تماس گرفت.

به دنبال اين تماس امدادگران و پليس خيلى ســريع 

وارد عمل شــده و همزمان با انتقال دختر كوچولو به 
بيمارستان، پدر معتاد نيز دستگير شد.

مرد معتــاد در بازجويى گفت: «مقدار زيادى شيشــه 

مصــرف كرده بودم و حال عادى نداشــتم و نمى دانم 

چگونه اين اتفاق افتاد كه گوشــت هاى بدن دخترم را 

براى كباب كردن بريدم.» دادستان شهرستان حاجى 

آباد هم دراين باره گفت: متأسفانه امروزه با ورود مواد 

صنعتى به كشــور و مصرف اين مواد از سوى معتادان 

مشكلات زيادى براى خانواده ها و كودكان و نوجوان ها 

ايجاد شده است. در خانواده هايى كه پدر، مادر يا هر دو 

نفر معتاد باشند، كودكان هميشه قربانيان اين آسيب 

اجتماعى هستند. اين كودك نيز يكى از قربانيان مواد 

مخدر است.ابراهيمى بيان داشت: بايد خانواده ها بيشتر 

توجه داشته باشــند و نگذارند كه فرزندانشان به سمت 

اعتياد بروند و مســئولان نيز جهت آگاهى خانواده ها با 

اين دشمن خانمانسوز كلاس هاى آموزشى برگزار كنند 

چنانچه اگر فردى نسبت به مسئله اطلاعات كافى داشته 

باشد هيچ گاه به سراغش نمى رود.به گفته وى، رسيدگى 
به اين پرونده در دستور ويژه رسيدگى قرار دارد.

* يسنى از مرگ نجات يافت 
مدير روابط عمومى و امور بين الملل دانشگاه علوم پزشكى 

هرمزگان گفت:حال دختر 2 ساله اى كه با ضربات چاقو 

مورد آزار و اذيت پدرش قرار گرفته بود وخيم است. 

دكتر فاطمه نوروزيان مدير روابط عمومى و امور بين الملل 

دانشگاه علوم پزشكى هرمزگان افزود: يسنى دختربچه 

دو ساله حاجى آبادى اكنون در بخش مراقبت هاى ويژه 

بيمارستان كودكان به سر مى برد و حال مساعدى ندارد.

وى گفت:پدر يسنى 26 آذرماه زمانى كه همسرش بيرون 

از خانه بود با چاقو و ضربات متعدد شكم و ران اين كودك 
دوساله را به شدت مجروح كرده بود.

مدير روابط عمومى و امور بين الملل دانشگاه علوم پزشكى 

هرمزگان افزود:تيم پزشــكى سريع وارد عمل شده و 

يسنى براى مداوا به بيمارستان فاطمه الزهرا حاجى آباد 
انتقال يافت.

وى گفت:پزشكان پس از معاينه دختر دوساله متوجه 

ضربات سختى به قسمت شكم و ران كودك مى شوند 

كه با اعتراف پدر وى مبنى بر اينكه در حالت توهم بوده 
و اختيار اعمالش را نداشته است.

اين كودك دوساله بعد از معاينه پزشكى به مركز استان 

اعزام و پدر او نيز به مراجع قانونى تحويل داده شد.

ايــن فرد پس از تحويل به مراجع قانونى گفت: پس از 

مصرف شيشــه نمى دانم چگونه اين اتفاق رخ داد اما 

زمانــى كه به خودم آمــدم، مقابل پيكر غرق در خون 
فرزندم در بيمارستان بودم.

مدير روابــط عمومى و امور بين الملل دانشــگاه علوم 

پزشكى هرمزگان با اشاره به اينكه اين كودك هم اكنون 

در بخش مراقبت هاى ويژه بســترى است، گفت: اين 

دختربچه از ناحيه شكم با جسم برنده به شدت مجروح 

و پس از اعزام به بيمارستان شهيد محمدى بندرعباس 

اقدامــات درمانــى تخصصى جهت نجــات جانش در 
سريع ترين زمان ممكن انجام شد.

دكتــر فاطمــه نوروزيــان افزود:اين كــودك پس از 

آســيب ديدگى توسط پدرش با مشــكلات تنفسى و 

خونريزى شديد به بيمارستان حاجى آباد منتقل شد كه 

مورد جراحى ها اوليه قرار گرفت اما شدت جراحات و نياز 

به اقدامات درمانى بيشتر سبب انتقالش به بيمارستان 
شهيد محمدى بندرعباس شد.

وى با اشاره به اينكه پزشكان بيمارستان شهيد محمدى 

بندرعباس به ســرعت به جراحى روده و نواحى شــكم 

پرداختند، گفت:با توجه به آســيب شــديد ناشــى از 

خونريزى و كمبود اكسيژن مغز به مدت طولانى، سطح 

هوشيارى اين كودك همچنان بر روى پنج قرار دارد كه 
بايد گفت اوضاع جسمى مناسبى ندارد.

مدير روابط عمومى و امور بين الملل دانشگاه علوم پزشكى 

هرمزگان افزود:بخشى از روده باريك اين كودك پاره شده 

بود و خونريزى شــديد داخلى داشت و در حال حاضر با 

پايان مراحل جراحى، كودك با دستگاه تنفس در بخش 

مراقبت هاى ويژه با همان هوشــيارى 5 بسترى و تحت 
مراقبت است.

مرد شيشه اى فرزندش را كباب كرد
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حمیدرضا خداشناس: نیم فصل دوم لیگ برتر فوتبال کشورمان پس 
از وقفه ای کوتاه از فردا با چهار دیدار آغاز می شود و بازی های باقیمانده 

هفته شانزدهم یکشنبه برگزار خواهد شد.
 اما در حساس ترین بازی عصر فردا پدیده مشهد میزبان پیکان تهران 
خواهد بود. شاگردان مهاجری که با حکم فیفا نقره داغ شدند و با کسر 
6 امتیاز تا رده دهم جدول سقوط کردند همچون ببر زخمی می مانند 
که منتظر شروع نیم فصل دوم هستند و شــاید انتقام فیفا را از پیکان 
بگیرند تا با پیروزی در نخستین گام از نیم فصل دوم بازگشت شیرینی 
به لیگ داشته باشند. اما در ســوی مقابل شاگردان مجید جلالی قرار 
دارند که تا سه هفته مانده به پایان نیم فصل از مدعیان اصلی قهرمانی 

بودند اما به یکباره تا رده چهارم سقوط کردند. پیکان برای اضافه شدن 
دوباره به جمع مدعیان بی تردید در مشــهد در جست وجوی هر سه 
امتیاز خارج از خانه اســت.  دیدار رفت دو تیم با نتیجه یک بر یک در 

تهران تمام شده بود.
در یکی دیگر از بازی های قابل توجه این هفته ذوب آهن از مشــکی 
پوشان مشهدی میزبانی می کند. تقابل رضا عنایتی سرمربی مشکی 
پوشان با مربی سابقش در استقلال از نکات جالب این بازی است. امیر 
قلعه نویی که در نیم فصل اول نتایج درخشانی را نتوانست با ذوب آهن 
بگیرد در تعطیلات نیم فصل با اضافه کردن چند بازیکن مورد نظرش 
اکنون به دنبال این اســت که با نتایجی خوب ذوب آهن را به جایگاه 

اصلی اش بازگرداند.  سیاه جامگان که آخرین تیم جدول است که فقط 
یک برد داشته در اصفهان به دنبال معجزه است تا شاید به شرایطش 
سامانی بدهد.بازی رفت دو تیم ۲ بر ۲ مساوی تمام شد و ذوب آهن در 

ان مسابقه در لحظات  پایانی برد را از دست داد!
برنامه روز اول هفته شانزدهم لیگ برتر:

جمعه اول دی ماه 96
پدیده خراسان - پیکان تهران - ساعت 14

ذوب آهن اصفهان - سیاه جامگان مشهد - ساعت 14:30
سایپا تهران- فولاد مبارکه سپاهان - ساعت 16:۲0

سپیدرود رشت - نفت تهران - 14:30

فینالیست ها در خوزستان مشخص می شوند

استقلال به سد برزیلی ها  خورد
 فوتبال  ورزش  اســتقلال توانست در 
دیداری یک طرفه برابر ایرانجوان بوشــهر 
که موقعیت های زیادی داشت برنده زمین 
مســابقه را ترک کند تا در کنار اســتقلال 
خوزستان، نفت آبادان و خونه به خونه چهار 
تیم نهایی جام حذفی را تشکیل دهند. آبی 
پوشان برابر ایران جوان بوشهر روز خوبی را 
ســپری کردند و موقعیت های زیادی را بر 
خلاف دیدارهای لیگ خلــق کردند تا برد 
آسانی را به دست بیاورند. ایرانجوان بوشهر 
بازی را بهتر از اســتقلال آغاز کرد و حتی 
می توانســت دروازه آبی ها را باز کند اما در 
ادامه آبی های تهرانی تیم برتر زمین شدند . 
استقلالی ها بیش از 40 دقیقه برای باز کردن 
دروازه اصغرزاده تــلاش کردند اما واکنش 
های خــوب این دروازه بان مانــع از گلزنی 
استقلال شــد تا در نهایت مجید حسینی 
با یک ضربه ســر زیبا قفل دروازه حریف را 

شکست و آبی ها برنده نیمه اول شدند.
استقلال نیمه دوم را نیز بهتر از حریف خود 
آغاز کرد و توانست توسط چبارف خیلی زود 
گل دوم را به ثمر برساند. چبارف با این گل 
در مجموع لیگ و جام حذفی 4 گل زده است 
و به عنوان آقای گل این فصل استقلال نام 

خود را ثبت کرده است.
نکته جالب این است که هر 4 گل او از پشت 
محوطه جریمه به ثمر رسیده است.آبی ها 
بعد از این گل خیلی بــه آب و آتش نزدند و 
در نهایت در دقایق پایانی گل سوم را توسط 
قربانی وارد دروازه حریــف کردند تا برنده 
زمین را ترک کنند. در دقیقه 59 بازی مهدی 
قائدی روی تکل بازیکن حریف به زمین افتاد 
ولی داور خطای او را اعلام کرد، این بازیکن 
جوان بعد از این صحنه به داور اعتراض کرد 

و رضا عادل به او کارت زرد داد. مهدی قائدی 
در بازی با گل گهر هم کارت زرد گرفته بود 
تا حالا دو کارته شود و بازی نیمه نهایی جام 

حذفی را از دست بدهد.
*استقلال میهمان برزیلی ها

پس از این بازی قرعه کشی نیمه نهایی جام 
حذفی هم در استادیوم آزادی برگزار شد که 
صنعت نفت آبادان میزبان استقلال تهران 
شــد که این بازی 11 دی ماه در ورزشگاه 

تختی آبادان برگزار می شود.
استقلال خوزستان هم در اهواز میزبان خونه 
به خونه بابل  است که این بازی 18 اسفند در 

ورزشگاه غدیر اهواز برگزار می شود.
فینال جام حذفی هــم در تاریخ 1۲ یا 13 
اردیبهشت در ورزشــگاه شهدای خرمشهر 
)مشــروط به بهتر شــدن امکانات ( برگزار 

خواهد شد. 
شفر: نگران بازی با نفت آبادان نیستم

وینفرد شــفر ســرمربی آلمانی استقلال با 
حضور در نشست خبری گفت: این مشخص 
بود که ما بازی راحتی نداریم و طبیعی است 
در این بازی ها اگر اســترس داشته باشید، 
مشکل و فشار روی شانه بازیکنان ایجاد می 
شود. ما بازی های ســختی پیش رو داریم 
و برای لیــگ قهرمانان به تمــام بازیکنان 

نیاز داریم. 
وی ادامــه داد :همه تمرکــز و حواس ما به 
بازی بعدی اســت و ســپس به بازی بعد از 
آن فکر می کنیم. نفت آبــادان با یک بازی 
خوب پرسپولیس را شکست داد و می دانیم 
که بازی آسانی نداریم اما ما نگران نیستیم. 
ما تیم خوبی داریم که روحیه خوبی دارد و 

تکنیک و آمادگی جسمانی خوبی دارد. اول 
به لیگ فکر می کنیم و سپس به جام حذفی 

فکر می کنیم.
ســرمربی ایرانجوان بوشهر: شجاع 

نبودیم
غلامرضا دلگرم سرمربی ایرانجوان بوشهر با 
حضور در نشست خبری درباره شکست برابر 
استقلال گفت: دو تیم تفاوت های فاحشی 
داشتند و بسیاری از بازیکنان ما برای اولین 
مرتبه در آزادی حاضر شــدند. در نیمه دوم 
بهتر و شــجاعانه بازی کردیم. در نیمه دوم 
بازیکنان ما استعدادها و توانایی های خود را 
نشان دادند و همین موضوع باعث شد همه 
از بازی لذت ببرند. اگر بازیکنان ما شجاع تر 
بودند، می توانســتیم نتیجه بهتری کسب 

کنیم اما این اتفاق رخ نداد.

دردسر گابریل برای سرخ ها
پرسپولیس در آستانه کسر امتیاز و 

سقوط به دسته پایین تر 
ورزش:روزبه وثوق احمدی رئیس کمیته تعیین وضعیت فدراسیون 
فوتبال گفت: در پرونده شکایت فرناندو گابریل باشگاه پرسپولیس به 
دلیل عدم اجرای رای قبلی به مبلغ 10 هزار فرانکو سوئیس محکوم 
شده اســت. آنها در صورتی که ظرف 30 روز پول گابریل را ندهند 6 
امتیاز به صورت اتوماتیک وار از باشگاه پرسپولیس کسر خواهد شد. 
وی اضافه کرد: اگر 6 امتیاز کسر شد و باز هم پولی پرداخت نشود آن 
زمان احتمال سقوط پرسپولیس به دسته پایین تر هم وجود خواهد 
داشت. لازم بذکر است که باشگاه پرسپولیس باید تا 19 ژانویه مبلغ 
بدهی لوکا ماریچ بازیکن سابق باشــگاهش را بپردازد و اگر تا تاریخ 
اعلام شده این پول داده نشود آن وقت پرونده این بازیکن به کمیته 

انضباطی FIFA خواهد رفت تا جرایم دیگر لحاظ شود.

6 امتیاز از استقلال اهواز کسر شد
ورزش: به دلیل شکایت لوییز فرناندو سانتوز بازیکن سابق تیم فوتبال 
اســتقلال اهواز و عدم پرداخت پول این بازیکن، این باشگاه با کسر 
امتیاز روبرو شد تا بعد از باشگاه پدیده خراسان دومین تیمی باشد که 

در چند وقت اخیر با این جریمه روبرو شده باشد.

آب پاکی سازمان لیگ روی دست نفت 
قرارداد آتیلا روی هوا!

ورزش: فریبرز محمودزاده، مسئول نقل وانتقالات سازمان لیگ، در 
گفت وگو با سایت این ســازمان درباره ثبت قرارداد جدید تیم نفت 
تهران، اظهار داشت: با توجه به مکاتبه  های هفته های اخیر اداره کل 
ورزش و  جوانان استان تهران با ســازمان لیگ مبنی بر عدم فعالیت 
مدیریت قبلی باشگاه نفت تهران در ادامه مسابقات فصل جاری در 
لیگ  برتر، هیچ یک از قراردادهای بازیکنان  و اعضای کادرفنی جدید 
این باشــگاه در پنجره نقل وانتقالات نیم فصل ثبت نمی شــود. این 
قراردادها اعتباری نخواهند داشت تا اینکه اداره کل ورزش و جوانان 
استان تاییدیه لازم را صادر کند. این اتفاق در حالی رخ داده که طی 
چندروز گذشته آتیلا حجازی به عنوان سرمربی نفت تهران قرارداد 

خود را امضا کرده بود.

چراغ سبز حاج صفی به المپیاکوس
فارس: احسان حاج صفی، مدافع ایرانی پانیونیوس در کنار مسعود 
شجاعی دیگر بازیکن ایرانی در این فصل از سوپر لیگ یونان خوش 
درخشید تا تیم های بزرگی مانند المپیاکوس به دنبال این مدافع ملی 
پوش کشورمان باشد. در جدیدترین خبر، سایت onsports یونان 
مدعی شد که احسان حاج صفی گزینه اصلی باشگاه المپیاکوس است 
و احتمال وقوع این انتقال خیلی زیاد است. مدیر باشگاه المپیاکوس 
اعلام کرده است که تحرکات خوبی را برای کسب رضایت حاج صفی 
انجام داده است و این بازیکن ایرانی نیز برای انتقال به المپیاکوس ابراز 

رضایت کرده و به نوعی چراغ سبز نشان داده است.

هدایتی:25 میلیارد طلبم تقدیم به 
هواداران پرسپولیس

ورزش: عضو اسبق هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس گفت:۲5 میلیارد 
تومان از پرسپولیس طلبکارم ولی همه آن ها را با یک شاخه گل تقدیم 
هواداران می کنم. حسین هدایتی در گفت و گو با رادیو تهران در خصوص 
اظهارات یکی از نمایندگان مجلس گفت: من به عنوان شخص حقیقی 
فقط یک هوادار پرسپولیس هستم و اگر در یک برنامه ورزشی عنوان شد 
من اسپانسر فلان تیم بودم شما اعلام کنید. صرفا به عنوان یک هوادار نه 
سال گذشته بلکه همیشه و سال ها اســت که این کار را انجام می دهم. 
هدایتی در خصوص اظهار نظر سید جلال حسینی بعد بازی با صنعت 
نفت که مدعی شده هدایتی و طاهری تمرکز پرسپولیس را بر هم زدند 
گفت: به نظر شما این حرف درست است؟ اگر انتقادی می کنیم باعث رشد 
و توسعه ورزش کشور است. اینکه علیپور عزیز آقای گل نیم فصل یا منشا 
نمی توانند توپ را گل کنند نه مدیریت مقصر است، نه هوادار و نه دیگران. 

مگر این اولین بار است که پرسپولیس در جام حذفی حذف می شود؟ 

نکونام: نمی خواهم در مربیگری جرقه باشم
ورزش:کاپیتان پیشــین تیم ملی که در اولین تجربه مربیگری اش 
توانسته  خونه به خونه را به نیمه نهایی جام حذفی برساند در خصوص 
اینکه همه معتقدند او در ابتدای راه خوب کار کرده است، گفت:درباره 
خودم نباید حرف بزنم. دیگران باید درباره ام نظر بدهند ولی دوست 
ندارم در کار مربیگری یک جرقه باشم. به خاطر همین می خواهم از 

موج هایی که به راه می افتد، دور باشم. 

هفته بیست و سوم لیگ برتر فوتسال
امیدواری گیتی پسند و تاسیسات به 

حریفان مس
ورزش: هفته بیست و سوم لیگ برتر فوتسال کشورمان عصر فردا و 
از ساعت 16 به طور کامل برگزار می شود که تیم های گیتی پسند و 
تاسیسات کماکان امیدوارند تا علاوه بر پیروزی بر حریفانشان ، مس 
سونگون همچون هفته گذشته نتواند نتیجه بگیرد تا آن ها بتوانند 

فاصله شان را در صدر با شاگردان بی غم کمتر کنند.
برنامه هفته 23 لیگ برتر فوتسال
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گیتی پسند  - پارسیان شهر قدس 

دلقک سوری به سپاهان پیوست!
آی اسپورت : ابراهیم عالما دروازه بــان تیم ملی سوریه به اصفهان 
رسید و در تمرین ســپاهان حاضر شــد. به احتمال زیاد او قرارداد 
خود را با ســپاهان امضا خواهد کرد و از نیم فصل دوم در ترکیب این 
تیم قرار خواهد گرفت. او پیش از این عضــو تیم الاتحاد حلب بود و 
دروازه بان اول تیم ملی ســوریه در رقابت های انتخابی جام جهانی 
هم بود. وقت کشــی های او در بازی های انتخابی جام جهانی ســر و 
صدای اولی اشتیلیکه ســرمربی کره جنوبی و کارلوس کی روش را 
هم درآورد. تا جایی که کی روش در پایان بازی رفت ســوریه و ایران 
در مالزی به ابراهیم عالما لقب دلقک داد. سرمربی تیم ملی ایران بعد 
از وقت کشــی های حیرت انگیز عالما، یک درپوش بطری آب را روی 

بینی اش قرار داد و با این حرکت او را به دلقک تشبیه کرد.

ضد حمله

برانکو:به منشا و علیپور باز هم پنالتی می دهم
ورزش: برانکو ایوانکوویچ، ســرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در حاشیه تمرین 
دیروز تیمش در رابطه با باخت در مرحله یــک چهارم نهایی مقابل صنعت نفت 
آبادان، گفت : از این باخت خیلی ناراحت و غمگین هســتم که نتوانستیم از این 
مرحله بگذریم. من به خودم این حــق را نمی دهم  که از بازیکنان تیمم عصبانی 
باشم، چرا که تا الان خیلی خوب کار کرده اند. ما می خواستیم برای قهرمانی در 

جام حذفی تا آخر راه برویم.
او در ادامه  گفت : بازی ضعیفی نســبت به دیدار قبلی کــه با تیم صنعت نفت 
آبادان داشــتیم ارائه دادیم. ما 10 موقعیت گلزنی ایجــاد کردیم که این ها 
باید به گل تبدیل می شد. برانکو درباره اینکه آیا بازهم به منشا و علیپور پنالتی 
می دهد یا خیر گفت: بله چرا ندهم؟ چرا که بازیکنان بزرگ دنیا هم مثل مسی و 

رونالدو پنالتی خراب می کنند.

کریمی: حق با من نباشد، از حقم می گذرم
تسنیم: علی کریمی می گوید که اگر دو فرد فوتبالی و صادق بگویند در ماجرای 

نفت حق با او نیست، از حقش می گذرد.
علی کریمی درباره اتفاقاتی که در باشــگاه پرســپولیس رخ داده و گفته شده 
سرنوشت برخی پول ها مشخص نیست، اظهار داشــت: فساد، فساد است چه از 
طرف مدیرعامل یک باشگاه باشد یا از سوی اعضای فدراسیون فوتبال. هر کجا که 
تخلف و فسادی رخ دهد باید طبق قانون برخورد شود.کریمی درباره اینکه پس 
از اعلام رأی کمیته تعیین وضعیت و محکومیت باشگاه نفت تهران به پرداخت ۲ 
میلیارد و ۲00 میلیون تومان  به او و اینکه برخی این موضوع را به جلسه اش با تاج 
ارتباط می دهند گفت: در جلسه با رئیس فدراسیون فوتبال درباره تنها چیزی که 
صحبت نکردیم همین موضوع بود. اگر ۲ فرد فوتبالی و صادق بگویند این رأی و 
پول حق من نیست آنقدر شهامت دارم که از حقم بگذرم.طبق قانون رفتار کردم 

و قانون هم حق را به من داده است.
14

تلگرامی

1

    ســازمان لیگ با تغییر زمان برگزاری دیدار فولاد خوزستان و پرسپولیس 

مخالفت کرد. 
    سعید عزت اللهی، هافبک تیم ملی فوتبال کشورمان که در تیم آمکار روسیه 

توپ می زند، دیروز  میهمان دیدار دوستانه نساجی مازندران و پاراگ بود که در 
ترکیب تیم فوتبال نساجی هم به میدان رفت.

    وزیر ورزش در پی پخش گزارش وضعیت سعید پاژخ در برنامه تلویزیونی 

90،  به فدراسیون پزشکی - ورزشی دستور داد برای کمک و پیگیری درمان این 
بازیکن سابق استقلال اقدامات و حمایت های لازم سریع تر انجام گیرد.

    ســایت ورلدکلاب رنکینگ آخرین گزینش بهترین تیم های جهان را ارائه 

کرد که تیم فوتبال پرسپولیس 3 پله صعود کرد و با 4010 امتیاز در رده 134 
باشگاه های برتر جهان ایستاد.استقلال ۲ پله سقوط کرد و از رده 186 به 188 

رسید.شاگردان وینفرد شفر برای این منظور 3151 امتیاز کسب کردند.
    باشگاه گسترش فولاد برای حضور قدرتمند در نیم فصل دوم  لیگ برتر قصد 
دارد امیر میربزرگی را جذب کند اما باشگاه بادران برای عملی شدن این انتقال 

مبلغ 10 میلیارد تومان از این باشگاه تبریزی پول خواسته است!
    جیانی اینفانتینو، رئیس فیفا در پاســخ به این سوال که آیا در صورت کنار 

گذاشته شدن اســپانیا از جام جهانی ۲018 روســیه ایتالیا جایگزین این تیم 
می شود، این گونه پاســخ داد: صعود به جام جهانی باید در زمین فوتبال باشد 

نه بیرون از آن.
    محمد مهدی برادران با اشاره به گزارش حسابرس فدراسیون فوتبال، گفت: 
سرمربی تیم ملی سال گذشته نیز استعلام حسابرس را بی پاسخ گذاشته بود و 
این درحالی است که استعلام آخرین حساب های افراد طرف قرارداد فدراسیون 

باید به دست حسابرس رسیده و به مجمع عمومی ارائه شود.
    ســرتن چوک در هنگام خداحافظی با پرسپولیسی ها گفت: در طول یک 

سال و نیمی که در فوتبال ایران بودم، متوجه شدم فهم فوتبالی مردم ایران به 
قدری بالاســت که می دانند باید درهای ورودی علم فوتبال را به روی فوتبال 

روز دنیا باز کنند.
    بیرانوند دیروز در اقدامی عجیب در تمرین نفت تهران حاضر شد و با آتیلا 

حجازی ملاقات کرد.
    یک مخترع برزیلی به نام هاین آلمان که خود را مخترع اسپری محو شونده 
داوران می داند از فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( به دادگاهی در ریو دوژانیروی 
برزیل شکایت کرد و خواستار پرداخت غرامت 100 میلیون دلاری )84 میلیون 

یورویی( از سوی بالاترین نهاد فوتبالی جهان شد.
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ورزشـــی

کمالوند: راهی جزاین نبود؛ خداحافظ آبادان
سرمربی صنعت نفت در گفت و گو با قدس

حمید رضا عرب   وضعیت باشــگاه صنعت نفت آبادان از آن 
ماجراهای عجیب فوتبال ایران اســت. این تیم همواره درلیگ 
یک وضعیت مالی مطلوبی دارد امــا به محض آنکه به لیگ برتر  
می رسد، مشکلات مالی شروع می شود و در نهایت از لیگ برتربه 
لیگ یک سقوط می کند. در سال های اخیرهیچ گاه به این موضوع 
پرداخته نشده که چرا صنعت نفت همیشه در لیگ یک اوضاع 
مالی مناسبی دارد اما در لیگ برتر با مشکلات دست و پنجه نرم 
می کند. دلیل را باید درقوانینی جســتجو کرد که ظاهرا دست 
مدیران این باشــگاه را برای پرداخت بودجه های مکفی به تیم 
فوتبال بسته است. ظاهرا باشــگاه صنعت نفت آبادان از فعالیت 
در ورزش حرفه ای محروم است و فقط می تواند در ورزش نیمه 
حرفه ای و آماتورهزینه کند. به همین دلیل وقتی صنعت نفت 
درلیگ یک حضور دارد بودجه کافی دراختیارش قرار می گیرد 
چون لیگ یک طبق قوانین ورزش حرفه ای محسوب نمی شود 
اما به محض آنکه به لیگ برتر می رسد جلوی پرداختی ها به این 
تیم گرفته  می شود. فراز کمالوند که وقتی به صنعت نفت پیوست 
از این ماجرا ناآگاه بود وبعد از گذشــت چند ماه به این موضوع 
عجیب پی برده حالا قصد دارد این باشگاه را برای همیشه ترک 
کند. او دیروز به ســازمان لیگ رفت و متن استعفا و درخواست 
خود را برای جدایی از این تیم نوشــت. کارهای اولیه جدایی او 
هم ازصنعت نفت انجام شــده و نامه های مربوط به آن در دست 

بهاروند، رئیس سازمان لیگ قراردارد.
 *آقای کمالوند طبق وعده ای که پس ازبازی با پرسپولیس 
دادید ظهر دیروز به ســازمان لیگ رفتید و درخواست 
جدایی از باشگاه صنعت نفت را ارائه کردید. شما برای 

جدایی مصرید؟
بله، من می خواهم برای همیشه ازصنعت نفت آبادان بروم چون 
دیگر کاری در این شهر ندارم. یک روز وقتی از صنعت نفت آبادان 

به من پیشنهاد رسید به خودم گفتم بهترین فرصت است تا دینم 
را به سرزمین مادری ام ادا کنم. برای همین با وجود پیشنهادهایی 
که داشتم حتی از تهران، به تیم صنعت نفت آبادان رفتم تا آنجا 
را متحول کنم. نمی خواهم بگویم کار خاصی کردم، نه هرگز. اما 
فکر می کنم نتیجه امروز صنعت نفت یکی از بهترین نتایج تاریخ 
این باشگاه است. ما در لیگ رتبه ششم را داریم و شکرخدا تیم 
دیگر خطر سقوط را احساس نمی کند. حتی اگر من هم نباشم 
اوضاع آن قدر خوب است که صنعت سقوط نکند. در جام حذفی 

هم که برای اولین باربه نیمه نهایی رسیدیم. چی بهتر از این؟ 
*برخی تصورمی کنند اســتعفای شما نمایشی بوده تا 

شاید مدیران باشگاه را بترسانید؟
هیچ نمایشی درکار نیست. من دیروز در سازمان لیگ بودم و استعفایم 
را تقدیم بهاروند کردم. کارهای اولیه هم انجام شده. اگر قرار بود بمانم 
هیچ وقت جدایی ام را اعلام نمی کردم. من دیگرنمی توانم با مدیرانی 
که هیچ حس مسئولیت پذیری ندارند ودل شان برای فوتبال دوستان 
آبادانی نمی سوزد کار کنم. مردم آبادان توقعاتی از من دارند که در این 

شرایط دیگر نمی شود کاری کرد.
*شما حق وحقوق تان را گرفته اید؟

لحظه ای که بحث استعفایم را مطرح کردم هرگزبه این موضوع 
فکر نکردم که حق و حقوقم را داده اند یا نداده اند. اصلا دیگر برایم 

مهم نیست. من پول صنعت نفت را هم نمی خواهم. این پول را 
هم به آن ها بخشیدم. فقط می خواهم بروم.

* اگرشرایط تیم را تغییر بدهند حاضرید برگردید؟
اگر قرار بود شــرایط تیم را به حالت عادی برگردانند که کار به 
اینجا نمی رســید که درنقل وانتقالات آقایان مسئول تلفن های 
همراه خود را خاموش کنند وما را به هیچ حساب نکنند. این چه 
وضعی است آخر؟ کجای دنیا بازیکن ومربی را دراین زمان مهم 
رها می کنند ومی روند؟ دوستان فکرمی کنند با چاکرم ومخلصم 
می توانند کاررا جلو ببرند اما این طوری نیســت. فوتبال خرج 
دارد. بازیکن من شش ماه اســت هیچ حقوقی نگرفته. من چه 

طورمی توانم ازاو توقع داشته باشم.
*اما شما پرسپولیس را دراین شرایط بردید.

بله، بردیم. اما این برد نباید برای آقایان عادت شود. آن ها فکرمی 
کنند درسخت ترین شرایط هم می توانیم ببریم. وقتی می بری 
کلا وضعیت تیم برای شان بی اهمیت می شود. اما ریشه این برد 
درانگیزه های بچه ها بود. من قبل از بازی به بچه ها گفتم می رویم 
و از جان و دل بازی می کنیم تا نگویند برای پول بازی کرده اند. 
دیدید که بردیم وبعد ازبازی هم من پای حرفم ایستادم و استعفا  
دادم. باورکنید من دیگرتحمل این همه بی مسئولیتی را نداشتم.

*اما باشگاه صنعت نفت منبع پول و سرمایه است. چرا 
باید این شرایط را تجربه کند؟

این سوال را ازمدیرانی بپرســید که به اصطلاح خودشان ما را 
می پیچانند وجواب تلفن های ما را نمی دهند. 

*خداحافظی شما را ازاین باشگاه اعلام کنیم؟
من استعفا  دادم و کارتمام شد. بله، اعلام کنید. ازمردم خوب آبادان هم 
عذرخواهی می کنم. امیدوارم مربی بعدی کارها  را به بهترین شکل جلو 
ببرد و روزی برسد که صنعت نفت با این همه منبع مالی مشکل پول 

نداشته باشد. امیدوارم آبادانی ها قهرمان جام حذفی شوند.

هفته شانزدهم
 لیگ برتر فوتبال 

پدیده در تفکر 
بازگشت با 
پیکان

بیانیه پرسپولیس؛ هشدار 
تلویحی به برنامه 90

ورزش:  باشــگاه پرســپولیس بعد از حذف از جام 
حذفی، بیانیه ای را منتشــر کرد. در بخشی از این 
بیانیه که از طریق سایت رسمی باشگاه پرسپولیس 
منتشر شده، می خوانیم: » تردیدی نیست در روزی 
که بلاتکلیفی ها و ســردر گمی در برگزاری مسابقه 
به خاطر فشار و فشردگی مسابقات تاثیر نامطلوب 
بیشتری را روی بازیکنان گذاشت و آنها را از حضور 
انرژی بخش تعداد بیشتری از هواداران محروم کرد 
تا در نهایت به گواه اسناد رسمی در اختیار باشگاه این 
بازی در شرایط جوی نامناسبتری نسبت به روز قبل 

از آن برگزار شود. 
باشگاه پرسپولیس همچنین ضمن ابراز این خواسته 
بر حق از ســازمان لیگ برتر مبنی بر جلوگیری از 
تکرار رویه برگزاری این مسابقه که باعث وارد آمدن 
لطمه به تیم پرســپولیس گردید، از فدراســیون 
فوتبال ایران تقاضا دارد، نســبت به اصلاح شرایط 
داوری رقابت های درجه اول کشور، تصمیمات لازم 

را اتخاذ نماید.
باشگاه پرســپولیس همچنین به بعضی اشخاص و 
بخش ها هشدار جدی می دهد با توجه به مشکوک 
بودن بعضی اقدامات و حاشیه ســازی های به ظاهر 
دلسوزانه در بزنگاه های حســاس پرسپولیس، در 
نظر دارد نسبت به پیگیری های قضایی اقدام نماید. 
مشــکوک بودن این رفتارها و انتخــاب زمان های 
خاص برای وقوع آنها که بنابر اعــلام خود اعضای 
تیم باعث از بین رفتن آرامش و ایجاد استرس بین 
آنها شده است، در تجزیه و تحلیل های کارشناسی 
هم مورد توجه قرار گرفته است و از آنجا که از نتایج 
آن، ناراحتی و نارضایتی و حتی سرخوردگی عمومی 
ناشی از ناکامی پرسپولیس به ویژه در نقش نماینده 
نظام جمهوری اســلامی در رقابت های بین المللی 
بوده، می تواند مورد توجه دســتگاه های امنیتی و 
اطلاعاتی قرار بگیرد و جدای از این، باشــگاه ناچار 
خواهد بود به منظور جلوگیری از تکرار آنها در شرایط 

مشابه، اقدام به پیگیری های قضایی نماید.«
به نظر می رســد مخاطب بند آخر این بیانیه عادل 

فردوسی پور و برنامه 90 هستند. 



درپى شكايت اتلتيكو از بارسلونا به فيفا

جدال حقوقى اسپانيايى ها بر سر «گريزمن» 
براى اولين بار در 37 سال اخير

سرى A كريسمس ندارد 

امين غلام نژاد: روابط باشــگاه هاى اتلتيكو مادريد و بارسلونا 
به دليل شــكايت تيم مادريدى از كاتالونيايى ها  به فيفا در مورد 
ماجراى آنتوان گريزمن وارد بحران شده است. نشريه ماركا روز 
سه شنبه در گزارشى نوشــت كه ظاهرا آبى انارهاى تماس هاى 
غيرقانونى با مهاجم فرانسوى اتلتيكو كه تا سال 2022 با اين باشگاه 
قرارداد دارد، داشــته اند و اتلتيكو معتقد است كه اين تماس ها 
تلاش هاى واضح بارسلونا را براى بى ثباتى رختكن اتلتيكو در دوئل 
رقابت بر سر عنوان قهرمانى اين فصل رقابت هاى لاليگا نشان مى 
دهد. تيم سيمئونه هم اكنون با شــش امتيازاختلاف با بارسا در 
پله دوم رقابتهاى لاليگا ايستاده است. گريزمن تابستان گذشته 
قراردادش را با تيم مادريدى تا سال 2022 تمديد كرد و اين باشگاه 
مبلغ 200 ميليون يورو براى فسخ قرارداد او تعيين كرده بود كه اين 
رقم در اوايل ماه ژوئيه به نصف كاهش يافت. باشگاه بارسلونا پيش از 
اين هم به دليل يك سرى تخلف در جريان انتقال بازيكنان زير سن 

قانونى و مسايل مالياتى برسر ترانسفر نيمار از سانتوس به اين تيم 
با تحريم هاى فيفا مواجه شده بود. به دنبال شكايت اتلتيكو مادريد، 
باشــگاه كاتالونيايى اين ادعاى اتلتيكو را تكذيب كرده و هرگونه 
تماس با وى را كاملا بى اســاس خوانده است. با اينكه بارسلونا از 
چندين سال پيش در تلاش براى جذب گريزمن بوده ولى منابع 
داخلى اين باشگاه هرگونه مذاكره اى با اين بازيكن را تكذيب  مى 
كنند. يك سخنگوى بارسلونا در گفت وگويى با ماركا اعلام كرده 
كه اين باشگاه هرگز با هيچ بازيكنى مذاكره نداشته و درنتيجه هيچ 
تخلفى مرتكب نشده است. روز دوشنبه گيرمو آمور مديرورزشى 
بارسلونا احتمال توافق بين دوطرف را بر ســر انتقال گريزمن از 
اتلتيكو به بارسلونا بعيد ندانســته بود. اگر فيفا بعد از بررسى اين 
شكايت به نفع اتلتيكو حكم دهد، بارسلونا با جريمه سنگينى كه 
احتمالا محروميت احتمالى ازفعاليت در بازار نقل وانتقالات را هم 

شامل مى شود، روبرو خواهد شد. 

ورزش: پيست اسكى ديزين در آستانه شروع فصل زمستانى همچنان 
برف ندارد و راه اندازى نشده است.

پيست ديزين در چند دهه اخير به يكى از پيست هاى اصلى خاورميانه 
در فصل سرما تبديل شده است. علاوه بر برگزارى مسابقات متعدد در 
اين پيست، خيلى از مردم اســتان هاى تهران، البرز، مازندران و حتى 

ديگر استان هاى كشور با حضور در اين پيست به اسكى مى پردازند.
با وجود اينكه 2 روز ديگر فصل زمســتان آغاز مى شود، هيچ خبرى از 
بارش برف سنگين و مهيا شدن شرايط اســكى نيست. اين در حالى 
است كه در سال هاى اخير در آبان و نهايتا آذرماه پيست ديزين افتتاح 

مى شد.

على عمران ســولقانى، رئيس هيئت اسكى استان البرز  گفت: تنها راه 
حل، استفاده از دستگاههاى برف ساز است. ما هم بايد مثل اروپايى ها 
از تكنولوژى هاى جديد استفاده كنيم و دستگاه برف ساز بخريم. به هر 
حال در تمام دنيا بارندگى كاهش پيدا كرده و دنيا به اين سمت رفته كه 

از تكنولوژى استفاده كند.
وى گفت: دستگاههاى برف انواع مختلف دارند. آنطور كه من مى دانم 
اين دســتگاهها درجه يك، 2 و 3 دارد و هزينه اش به صورت حدودى 
2 ميليارد تومان اســت. اين دســتگاهها نزديك به 300 متر را با برف 
مصنوعى پر مى كند. سپس ساعاتى بعد با دستگاههاى برف كوب بايد 

آن برف پهن شود تا پيست ساخته شود.

دانيال صدقى: در ايتاليا طبق يك سنت ديرينه تعطيلات 
كريسمس به دليل اهميت مذهبى خاص اين دوره از اهميت 
زيادى برخوردار بوده و به هميــن دليل رقابت هاى فوتبال 
باشگاهى هميشه به مدت دو هفته در زمان كريسمس وسال 

نوى ميلادى با وقفه همراه بودند. 
ضمن اينكه تعطيلى ليگ فرصتى براى استراحت بازيكنان 
و مربيان و حضور آنهــا دركنار خانواده هايشــان فراهم 
مى كرد. اما از امســال تغييرات عمده و بى سابقه اى در 
فوتبال ايتاليا ايجاد شده است؛ تعطيلات كريسمس براى 
بازيكنان شاغل در اين ليگ حذف شده و سرى A مشابه 
آنچه هرســال در انگليس رخ مى دهــد در هفته پايانى 
دسامبر و هفته نخست ژانويه به حركت خود ادامه داده و 

از 7 تا 21 ژانويه دو هفته استراحت خواهد داشت.
 اين يك تحول تاريخى در ايتاليا محسوب مى شود. آخرين 

بارى كــه بازيكنان شــاغل در ايتاليا در هفته كريســمس 
بازى كرده بودند، فصــل 1981- 1980 بود كه در روزهاى 
21 و 28 دسامبر ليگ برگزار شــده بود. بازيكنان ايتاليايى 
حتى به بازى كردن در آستانه شب سال نو هم عادت ندارند. 
آخرين بارى كه چنين اتفاقى در ليگ اين كشور رخ داده روز 

30 دسامبر سال 1990 بود. 
ضمن اينكه فقط قرار نيست رقابت هاى ليگ باشگاهى 
دراين دوره زمانى برگزار شــوند. بازى هاى كوپاايتاليا 
هم در فاصلــه زمانى روزهاى 23 دســامبر تا 6 ژانويه 

گنجانده شده اند. 
طبق برنامــه مرحله يك چهــارم نهايى ايــن رقابتها در 
روزهاى 26 و 27 دسامبر و سپس در روزهاى دوم و سوم 
ژانويه برگزار خواهد شــد كه يكى از آنها نبرد حســاس 

ميلان و اينتر خواهد بود.

پانزدهمين هفته از ليگ برتر بسكتبال

گرگانى ها به دنبال شكار شير 

 بسكتبال  ورزش  پانزدهمين هفته از ليگ برتر بسكتبال 
امروز در حالــى برگزار مى شــود كه پتروشــيمى بندرامام 
صدرنشين ليگ اســتراحت دارد و دو بازى در تهران برگزار 
خواهد شــد.جدال شــهردارى ها اين هفته در تبريز برگزار 
مى شــود. شــهردارى تبريز تيم دوم جدول كه دوشنبه در 
تهران دانشگاه آزاد را شكست داده بود، امروز در خانه ميزبان 
گرگانى ها خواهد بود. گرگانى هــا در هفته چهاردهم مقابل 
پتروشيمى بازى بسيار خوبى به نمايش گذاشتند و تنها با 3 

امتياز اختلاف نتيجه را واگذار كردند.
اما ديگر تيم گرگانى يعنى يس آل نسبت به شهردارى شرايط 
بهترى دارد. اين تيم در هفته پانزدهــم ميزبان نفت آبادان 

مدعى اســت كه اكنون در جايگاه سوم جدول رده بندى قرار 
دارد. نفتى ها شرايط خوبى در ليگ دارند اما به نظر مى رسد 
هنوز به آن ثبات لازم نرســيده اند. در ديدار قبلى خود برابر 
مهرام نيز نزديــك بود بازى برده را با باخــت عوض كنند اما 
در نهايت با اختــلاف يك امتياز در خانه پيروز شــدند. حالا 
نفتى هاى بســكتبال براى ماندن در كورس بالاى جدول به 
گرگان سفر كرده اند. حماد سامرى سرمربى نفت نيز گفته كه 
تيمش به امتياز كامل هر مسابقه نياز دارد و در هفته پانزدهم 
نيز تلاش مى كند حريف گرگانى اش را شكست بدهد و دست 

پر به جنوب بازگردد.
پايتخت هم همانند پنجشنبه گذشته ميزبان دو بازى خواهد 

بود. مهرام كه حضور سنتر خارجى اش در اين تيم نهايى شده 
ميزبان رعد پدافند خوزســتان خواهد بود و نيروى زمينى و 
دانشگاه آزاد دربى را برگزار خواهند كرد. ديدار دو تيم در بازى 
رفت كمى حاشيه داشت و در نهايت با برترى تيم سربازان در 

زمين دانشگاه آزاد به پايان رسيد.

برنامه مسابقات هفته پانزدهم:
شهردارى تبريز - شهردارى گرگان (ساعت 16)

يس آل گرگان - نفت آبادان (ساعت 16)
مهرام - رعد پدافند خوزستان (ساعت 16)
نيروى زمينى - دانشگاه آزاد (ساعت 18)

بازگشت دوباره ستاره هاى هندبال به ايران
ورزش: فدراسيون هندبال از 20 بازيكن شاغل در ليگ هاى  داخلى 
و در ليگ هاى خارج دعوت نمود تا از عصر روز پنجشــنبه خود را به 
سرپرســت تيم ملى معرفى نمايند.  ششــمين اردوى آمادگى تيم 
ملى به منظور حضور پرقدرت در بازى هاى قهرمانى آسيا  با حضور 
سرمربى  خارجى تيم ملى از 1 تا 3 دى ماه در تهران برگزار مى گردد.

اسامى افراد دعوت شــده به اردو :مجتبى حيدرپور - امين كاظمى- 
افشــين صادقى - امين يوســفى نژاد -مهرداد صمصامى- احسان 
ابوئى - جلال كيانى - سجاد ندرى - ميلاد مسائلى - محمد قاسمى 
- مهدى بيجارى - سلامان بربط - على رحيمى - اله كرم استكى - 
سجاد استكى - سيد عليرضا موسوى - محسن باباصفرى - شاهوم 

نصرتى - سعيد حيدرى راد - پويا نوروزى نژاد.

پايان كار بدمينتون بازان ايران در 
مسابقات تركيه

ورزش:  بدمينتون بازان ايران با شكست برابر حريفانشان از مسابقات 
تركيه حذف شــدند.  در دومين روز از مســابقات بدمينتون تركيه، 
نمايندگان كشورمان در جدول انفرادى و دونفره به رقابت پرداختند 
كه با شكســت برابر حريفان خود حذف شــدند. در دور اول جدول 
انفرادى بانوان يگانه كرمانى با جمره فــرى از تركيه بازى كرد كه 2 
بر صفر شكست خورد.ســارا دلاورى ديگر نماينده ايران با آناستازيا 

سيمنوا از روسيه رقابت كرد كه او 2 بر 1 بازى را واگذار كرد.
در دور اول جدول دونفره نيز تيم ثمين عابد خجسته و يگانه كرمانى 

با تيم تركيه رقابت كرد كه با نتيجه 2 بر صفر باخت. 

توضيح وزارتخانه درباره حاشيه هاى 
انتخابات كشتى

ورزش ســه: مديركل امور مشترك فدراســيون هاى ورزشى در 
خصوص حاشيه ايجاد شده در انتخابات فدراسيون كشتى مبنى بر 
دوشغله بودن افراد، گفت: هيئت هاى ورزشى در ساختار تشكيلاتى 
پست سازمانى نيستند و هيچ رئيس هيئتى حقوقى دريافت نمى كند، 
بنابراين شغل محسوب نمى شود. اســبقيان گفت: وزارت ورزش و 
جوانــان و اول از همه خود وزير به صراحت اعلام كرده اســت كه ما 
تابع قوانين جارى كشور در هر موضوعى هستيم. هيئت هاى ورزشى 
در ساختار تشكيلاتى پست ســازمانى نيستند و هيچ رئيس هيئتى 
حقوقى دريافت نمى كند، بنابراين شــغل محسوب نمى شود. وى 
گفت: اگر شبهه اى در اساسنامه هيئت ها و فدراسيون ها وجود دارد، 
قطعاً دوستان ما در دستگاه هاى نظارتى و مراجع ذيصلاح به اين شبهه 
رسيدگى مى كنند تا در نهايت بتوانيم در فضايى همراه با آرامش به 

انتخابات فدراسيون ها رسيدگى و آن ها را برگزار كنيم.

على حسينى: حتى فكر كردن به 8 
سال قبل آزارم مى دهد

ورزش سه: نايب قهرمان دسته فوق سنگين وزنه بردارى جهان گفت: در 
8 سال محروميتم گاهى مجبور شدم كارهايى كه دوست نداشتم، انجام 
دهم. سعيد على حسينى گفت: دوست ندارم به آن روزها برنگردم چون 
يادآورى برخى مسائل، آزارم مى دهد. البته مى دانم كه براى خبرنگاران 
جذابيت دارد اما يادآورى اش، هم من، هم خانــواده و هم پدرم را اذيت 
مى كند. همين الان كه بخشى اش يادم افتاد، ناراحت مى شوم. نمى خواهم 
مردم مرا با آن اتفاق ها به ياد بياورند. وى گفت: چه كسى در خارج از كشور 
عليه ما نقشه مى كشد؟ من اين را قبول ندارم. ما گاهى از داخل لطمه مى 
خوريم. به هر حال دلم نمى خواهد بــه آن روزها برگردم و معتقدم من 
بايد كار خودم را انجام دهم. اصلا بحث اين نيست كه حاشيه ايجاد شود. 
نمى خواهم به قبل برگردم. ضمن اينكه طرف مقابل نيست كه بخواهد از 
خودش دفاع كند. وى گفت: گاهى مجبور مى شوى كارهايى كه دوست 
ندارى را انجام دهى. به لحاظ مالى قوى نبودم و بايد به يك طريقى خرج 
زندگى ام را در مى آوردم. همان جا كه بودم و يكى دو سالى كه گذشت، 

فهميدم قوانين عوض شده است. در نتيجه با فدراسيون تماس گرفتم.

بازگشت حسن يزدانى و دعوت از 
پديده ها

ورزش: اردوى تيم ملى كشتى آزاد بزرگسالان روزهاى 2 تا 14 دى 
ماه در خانه كشتى شماره يك تهران برگزار مى شود. تيم ملى كشتى 
آزاد كه فعلا مســابقه خاصى پيش رو ندارد، با هدايت محمد طلايى 
كار خود را پيگيرى مى كند. نكته جالب در ليست جديد اعلام شده 
از سوى فدراسيون كشتى، حضور برخى چهره هاى جديد و در واقع 
پديده هاى كشتى ايران در رقابت هاى اخير همچون مسابقات جهانى 
زير 23 ســال و جام باشگاههاى جهان است. از ســوى ديگر به نظر 
مى رسد حسن يزدانى كه به دليل آسيب ديدگى از ناحيه گردن مدتى  
درگير مسائل درمانى بود، بار ديگر آمادگى لازم را كسب كرده است.

بولت تنها دونده پاك در ميان 6 مرد 
سريع جهان

ورزش: دونده جامائيكايى در ميان 6 مرد ســريع جهان تاكنون به 
دوپينگ متهم نشــده اســت. رنكينگ جهانى 100 متر در زمانهاى 
مختلف نشــان مى دهد كه ســريع ترين مردان جهان اغلب مشكل 
دوپينگ داشتند. از 6 دونده سريع جهان تنها يوسين بولت (سريع ترين 
مرد جهان با ركورد 9.58 ثانيه) از هر گونه اتهامى در رابطه با دوپينگ 
به دور بوده است. دونده جامائيكايى در 10 سال اخير در بهترين سطح 
قرار داشت و توانست هشت مدال طلاى المپيك كسب كند. اگر تست 
دوپينگ نستا كارتر مثبت اعلام نمى شد، او مى توانست مدال طلاى  
4 در 100 متر  المپيك را هم داشته باشد. كارتر ششمين مرد سريع 

جهان (9.78 ثانيه) در اين سال متهم به دوپينگ شد.

خبر

جام اتحاديه انگليس 
 آرسنال 1 - 0 وستهام   

لسترسيتى 1(3) - 1(4) منچسترسيتى
آلمان - جام حذفى

 ماينتس 3 - 1  اشتوتگارت
 پادربورن 1 -  0 اينگول اشتات

 شالكه 1 - 0  كلن
 نورنبرگ 0 -  2 وولفسبورگ

ايتاليا - جام حذفى
 ناپولى 1 -  0 اودينزه

ميز نتايج
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توكليان:
به ورزش خراسان 

بيشتر بپردازيد 
ورزش: امير توكليان ، مربى تيم ملى كشــتى آزاد با اشاره به اشتراك 

چندين و چند ساله اى كه روزنامه قدس دارد گفت: روزنامه قدس از ديدگاه 
من يكى از بهترين و ارزشى ترين روزنامه هاى كشور است اما اگر بخواهم در حوزه 

فعاليت خودم صحبت كنم نظرم اين است كه داشتن 2 صفحه براى ورزش خيلى خوب 
است هرچند كه پيش از اين كه 4 صفحه كامل و مستقل بود شرايط براى پرداختن به 
مسائل روز ورزش بيشتر و بهتر بود. نكته اى هم كه وجود دارد و بايد بگويم اين است 
كه اگرچه خاستگاه روزنامه قدس شهر مشــهد و استان خراسان هست اما در مورد 
پرداختن به رويدادها و اخبار ورزش مشهد و استانمان به نظرم باز هم مى شود كار 

بيشترى انجام داد و خلأ موجود را پر كرد.  نايب قهرمان اسبق كشتى دنيا اظهار 
داشت: نكته ديگرى هم كه هست اين است كه در همين صفحات كنونى 

بيشتر به اخبار و حواشى مربوط به دو تيم پرسپوليس و استقلال 
پرداخته مى شود و ساير رشته هاى ورزشى مثل كشتى، 

دو وميدانى و غيره آنچنان كه بايد و شــايد 
پرداخته نمى شود.

خدايى: 
به روزنامه قدس 

تعصب دارم
ورزش: مجيد خدايى، ملى پوش سابق كشــتى مى گويد: روزنامه 

قدس اولين نشــريه اى بود كه خبر قهرمانى من در مســابقات كشــتى 
نوجوانان خراسان را منتشر نمود. آن زمان من در دبيرستان ميرزاكوچك خان 

درس مى خواندم و هميشه ناظم مدرسه به من خرده مى گرفت كه به جاى كشتى 
گرفتن بيشتر به فكر درس خواندن باشم اما وقتى كه خبر قهرمانى من را در روزنامه 
قدس ديد و دوستانم آن را در تابلو اعلانات مدرسه نصب كردند ديگر نظرش عوض 
شد و كلى هم از اين اتفاق خوشش آمد. نفر سوم مسابقات جهانى كشتى همچنين 
در مورد روزنامه قدس گفت: من هميشه روزنامه قدس را دوست داشتم و دارم 

و همچنين تعصب خاصى نسبت به آن دارم. اما پيشنهادى كه دارم اين است 
كه چون اكثر مخاطبين وفادار اين نشريه مربوط به استان خراسان و 

مشهد مى شوند خوب اســت كه نگاه به اين قسمت و پوشش 
اخبار اين حوزه بويژه رويدادهاى ورزشى آن بيشتر از 

گذشته شود.

فرهاد ظريف:
فضايى پويا براى مخاطبين 

ايجاد كرديد
ورزش: فرهاد ظريف ،بازيكن سابق تيم ملى واليبال روزنامه قدس را يكى 

از رسانه هاى تأثيرگذار توصيف كرد و گفت: در حوزه ورزش حتى قبل از اينكه 
من واليبال را به صورت حرفه اى دنبال كنم و ملى پوش شوم اخبار روزنامه قدس 
را دنبال مى كردم و اين رســانه را دوست داشــتم. بعد از اينكه به دنياى حرفه اى 
ورزش پا گذاشتم جدى تر اخبار رســانه قدس را پيگيرى مى كردم.  وى در ادامه 
اظهار داشت: اينكه يك رســانه غير تخصصى ورزشى اهميت خاصى به پوشش 

رويدادهاى ورزشى بدهد نشان از پويايى آن دارد و اين يك امتياز ويژه براى 
مخاطبان آن رسانه نيز هست كه روزنامه قدس اينچنين فضايى را براى 

مخاطبينش به وجود آورده است. هرچند كه اين را هم بايد بگويم 
كه در شرايط فعلى و با وجود شبكه هاى اجتماعى زيادى كه 

وجود دارند بايد به سمت و سويى رفت كه متفاوت 
بود تا همچنان خاص بود.
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ورزش: در مجمــوع دو هفته مســابقات تنيس 
قهرمانــى زير 13 ســال غرب آســيا، تيم تنيس 

كشورمان مقام نخست را به دست آورد.
 تنيســورها براى كســب عنوان قهرمانى و كسب 
عناوين مختلف هفته دوم مسابقات تنيس زير 13 

سال غرب آسيا به مصاف يكديگر رفتند.
در فينال بخش انفرادى پسران ،يونس طلاور،  آريو 

جوادى را شكست داد و در جايگاه سوم اين دوره از 
مسابقات ايستاد و امير على قوام با نتيجه 2 بر يك 
مقابل نماينده لبنان به برترى رســيد و عنوان نهم 

را كسب كرد.
در بخش دختران ، مشــكات الزهراء صفى از ايران 
موفق شــد با نتيجه ( 4-6 و 2-6 ) مقابل تنيسور 
لبنانى به برترى برسد و در جايگاه نخست هفته دوم 

بازيها بايستد. فاطمه سادات زنجانى نيز با نتيجه دو 
برصفر ماندگار فرزامى را شكست داد و عنوان سوم 

را به نام خود ثبت كرد.
در بخش دختــران نيز تيــم ايران بــا تركيب 
مشــكات الزهراء صفى - فاطمه سادات زنجانى 
با نتيجه ( 5-7 و 3-6) تيم لبنان را شكست داد 
تا نمايندگان كشــورمان در بخش دو نفره نيز به 

مدال طلا برسند.
اين رقابت هــا از  20 لغايت 28 آذر ماه ســال 
جارى در دو بخش دختران و پسران به ميزبانى 
جزيره كيش برگزار و در پايان تنيسورهاى برتر 
هر هفته براى حضور در تيم منتخب غرب آســيا 
انتخاب و پس از آن به مســابقات سطح 2 آسيا 

اعزام مى شوند.

تيم تنيس 
نوجوانان ايران 
قهرمان مسابقات 
غرب آسيا شد

ديزين 
برف ندارد؛ 
اسكى فعلاً 
تعطيل شد! 

ليگ ملى امروز برگزار مى شود

اولين نبرد
 هيئت بسكتبال 

خراسان در مشهد
على عبداحد: امروز بعدازظهر هفته چهارم 
از دور رفت مســابقات ليگ ملى بسكتبال 
باشگاه هاى كشــور پيگيرى مى شود. تيم 
بسكتبال هيئت خراســان رضوى (المان) 
در حاليكه هفته دوم مســابقات در مشــهد 
ميزبان تيم ســايرس تهران بود، تهرانى ها 
حاضر نشدند و نتيجه اين ديدار 20 بر صفر 
به ســود خراسانى ها ثبت شــد. هفته سوم 
المانى ها در قوچان، 79 بر 62 مقابل آرسكا 
به پيروزى رســيدند و امروز در اولين نبرد 
خانگى خود در سالن خانه بسكتبال ميزبان 
تيم اميد تهران هســتند. تهرانى ها در هفته 
سوم و اورتايم (وقت اضافه) مقابل پارساى 
مشهد در تهران (91-85) شكست خوردند. 
در ديگــر ديدارهاى انجام شــده تيم  هاى 
هيئت شهركرد و پاس بندرلنگه بر تيمهاى 
هيئت كرمانشاه و شكلى تهران غلبه كردند.

برنامه هفته چهارم
گروه شمال: 

سايرس تهران- آرسكا قوچان ساعت 16
هيئت خراسان رضوى- اميد تهران ساعت 16

استراحت: پارسا مشهد
گروه جنوب:

ساحل نشينان بوشهر- پاس بندرلنگه ساعت 
16

شكلى تهران- هيئت شهركرد ساعت 16
استراحت: هيئت كرمانشاه 



 جامعه/ مریم احمدی شیروان  
هوشــمند ســازی مدارس،تبلــت 
دانش آمــوزی، ایزایران و بســیاری 
دیگــر را امروز تنها نامی از طرح هایی می دانیم که 
روزگاری نه چندان دور، چشم و دلمان را برای ایجاد 
تحولی در نظام آموزش و پرورش روشن کرده بودند. 
طرح هایی که مطرح شدند، حتی چند سالی هم در 
برخی نقاط اجرایی شدند، اما ادامه نیافته و با عوض 

شدن مدیران به فراموشی سپرده شدند.

طرحهاییکهکپیمیشوند
یک کارشــناس آموزش و پرورش بــا بیان اینکه 
بسیاری از طرح ها در آموزش و پرورش مطرح شده، 
اما پیگیری نمی شود، به خبرنگار ما می گوید: این 
کار می تواند دلایل متفاوتی داشته باشد. مهم ترین 
آن کپی بودن این طرح هاســت. مســئولان ارشد 
آموزش و پرورش به کشــورهای دیگر، بخصوص 
کشورهای اروپایی رفت و آمد داشته و با این شعار 
که جهانی فکر کنید و بومی عمل کنید، این طرح ها 
کــه کپی برداری محض از آن کشورهاســت را در 
کشور اجرایی می کنند. اما این طرح ها در کشور با 
اقبال خوبی روبه رو نمی شود؛ چرا که به گرفتاری ها 

و مسائل بومی توجه چندانی نمی شود.
محمدرضا نیک نژاد اضافه می کند: بیشتر مدیران 
مایل هستند تغییراتی شــکیل داشته باشند. این 

تغییرات به اسم آن ها ثبت و برند آن ها شود. 

اینطرحهافقط
برایسرکیسهکردنخانوادههاست

وی بــا بیان اینکه فناوری بخشــی از زندگی همه 
انسان ها شده است، توضیح می دهد: وقتی ضریب 
نفوذ اینترنت در کشور 45 میلیون نفر است، نمی توان 
تأثیر آن را نادیده گرفت، اما این کار زیرساخت های 
لازم را نیاز دارد. وقتی طرح هوشمند سازی مدارس 
مطرح می شود، باید از مسئول مربوطه پرسید که آیا 
برای این کار زیر ســاخت های لازم وجود دارد؟ آیا 
امکانات ســخت افزاری و نرم افزاری آن وجود دارد؟ 
وقتی مدارسی داریم که 60 سال بیشتر از ساخت 
آن ها می گذرد، می  توان انتظار هوشمند کردن آن ها 

را داشت؟
بیشتر کلاس ها امکان هوشمندسازی ندارند، علاوه 
بر آن بودجه و پول هم وجود ندارد. به نظر می رسد 
این طرح ها با هدف سرکیســه کردن خانواده ها و 
جذب کمک های آن ها عنوان می شــود و بازدهی 
دیگری ندارد. وقتــی 30 درصد مدارس تخریبی 
کامل و 30درصد نیاز به بازسازی و نوسازی دارند، 
هوشمند سازی معنایی ندارد. وقتی زیرساخت های 
نرم افزاری و سخت افزاری این طرح مهیا نیست، این 
طرح ها فراموش می شــوند. چند درصد معلمان ما 
هوشمند هستند؟ اصلاً آموزش و پرورش چه کاری 
برای هوشمند کردن معلمان انجام داده است؟ در 
گذشته کلاس های آموزش ضمن خدمت داشتیم، 
اما برای کم کردن هزینه ها چند سالی است که این 

دوره ها به صورت مجازی برگزار می شود که بازدهی 
چندانــی به همراه ندارند. این طرح ها خیلی خوب 
اســت، اما زیر ساخت های لازم آن در کشور وجود 
نــدارد. طرح هایی که هزینه بر دار اســت و مانند 

موجی می آید و می رود.

کمبودبودجه
بلایجانآموزشکشوراست

نیک نژاد مشــکل دیگر این طرح ها را نبود نظارت 
می داند و توضیح می دهد: باید از آموزش و پرورش 
تمرکــز زدایی شــده و بخش زیــادی از کارها به 
مدرسه و معلمان واگذار شود. پیش از اینکه مدرسه 
یا نیروهای ستادی و سیاست گذاران دخالت کنند، 
باید پایشی نیز وجود داشته باشد.اما وقتی مدرسه ها 
گرفتاری و کمبود نیرو دارند، این طرح ها باری اضافه 
بر عهده مدیر بوده و طبیعی است که آن هم دنبال 
فرصتی برای شانه خالی کردن از این طرح ها باشد. 
پایش لازم در این طرح ها از نکاتی اصلی است که 

باید به خود مدرسه سپرده شود.
وی تصریــح می کند: اتکای مــادی این طرح ها بر 
خانواده هاست و آموزش و پرورش برای این طرح ها 
هزینــه نمی کند.مدارس هم مجبور می شــوند با 
خواهش، زور، تمنا یا تهدید از خانواده ها پول گرفته 
تا مــدارس را بچرخانند. رایگان بــودن آموزش و 
پرورش در کشور، به طور کلی زیر سؤال رفته است. 
وقتی همه می دانیم که شرایط اقتصادی خانواده ها 
هم خوب نیســت، پس بر این باور هستیم که این 
طرح ها باری بر دوش  خانواده هاســت. طرح هایی 
که موجب به وجود آمدن شــکاف طبقاتی شده و 
آن ها که پول بیشتری دارند، می توانند از خدمات 
پیشرفته تری حتی در آموزش و پرورش برخوردار 

باشند.
نیک نــژاد در پایان به بودجه آموزش و پرورش نیز 
اشــاره کرده و عنوان می کند: مدیرهای رده بالا با 

وجود اینکه می خواهنــد کار مثبتی انجام دهند، 
اما کمبود بودجه همانند هیولایی بالای سرشــان 
است. درگیری های اقتصادی سبب شده است که 
وزیر آموزش و پرورش تنها وزیر نهادی آموزشــی 
نباشــد. در عمل باید همیشه چرتکه داشته باشد، 
التماس کرده و کسر بودجه این نهاد را دنبال کند. 
کسر بودجه 5000 میلیاردی در آموزش و پرورش 
و بسیار مشــکلات دیگر که با خود به همراه دارد، 
موجب می شود طرح های آموزشی در کشور همانند 
موجی بیاید، عده ای از آن ها استفاده سیاسی کرده 

و پس از مدتی هم دیگر پیگیری نشود.

طرحهاییکههمراههروزیر
میآیدومیرود

یوسف نوری، رئیس اسبق مرکز برنامه ریزی، منابع 
انسانی و فناوری اطلاعات وزارت آموزش و پرورش 
که طرح  مدرسه هوشمند در دوره وی، پیشنهاد و 
تدوین شد، نیز می گوید: با وجود تلاش هایی که در 
نظام آموزشی برای تعلیم و تربیت شده است، این 
تلاش هــا از دید صاحبنظران و ذی نفعان این نهاد 

مانند دانش آموزان و معلمان قابل قبول نیست؛ چرا 
که ما قصور کرده ایم. بحث هوشمندسازی مدارس 

هم از جمله این اقدامات و کاستی هاست.
وی ادامه می دهد: ســال ۸۹ مطالعه این موضوع را 
آغاز کردیم. ســال ۹0 مطالعه به سرانجام رسید و 
سال ۹۱ طرح بیرون آمد. کل فرایند در یک سند 
به نام هوشمند سازی مدارس تعریف شد. اما عمر 
مدیریتی در این کشــور که تمام می شود، برخی 
طرح ها هم به اتمام می رســد. شاید یکی از دلایل 
متوقف شدن طرح ها این باشد که وزرا دوست دارند 
در دوره مدیریت خود برِند خودشان را داشته باشند.

آموزشوپرورش
شهروندمسئولتربیتنمیکند

بر اســاس اعلام مســئولان 50 هزار کلاس درس 
خشــت و گلی در کشور وجود دارد و دانش آموزان 
بسیاری نیز در جای جای کشورمان در کانتینرها، 
کپرها و ســاختمان هایی با کاربری غیر آموزشی 
درس می خوانند. اما انگار فرسودگی مختص جنبه 
ظاهری و ســخت افزاری نظام آموزشی نیست. در 
زمینه ســاختار و محتوای برنامه های آموزشــی و 
درسی، روش های پیاده سازی این برنامه ها، سیستم 
مدیریت منابع انسانی، اقتصاد آموزش و یا به بیان 
دیگر بعُــد نرم افزاری نظام آمــوزش نیز وضعیت 
چندان مساعد نیســت.علی پورسلیمان، فعال در 
حوزه آموزش و پرورش کشور نیز با بیان اینکه قالب 
و ساختار آموزش و پرورش کشور سنتی است، به 
خبرنگار ما می گوید: دلیل این به روز نبودن، حافظه 

محوری در آموزش و پرورش است.
 فعالیت هایی که توسط معلمان انجام می شود در 
جهت حافظه محوری بوده و برای ساختن یا تربیت 
و پرورش شهروند مسئول نیست.تمام امکانات در 
آموزش و پرورش دســت به دســت هم داده اند تا 

بتوانند فردی مطیع و غیر مطالبه گر تربیت کنند.

وی در ادامه اضافه می کند: روحی که باید به عنوان 
موتور محرکه نظام آموزشــی باشــد، وجود ندارد. 
فناوری  آموزشــی کــه در قالب طرح های مختلف 
عنوان می شــود نیز به همین صورت است. بحثی 
به نظام آموزشــی تحمیل می شود بدون اینکه در 
داده ها و روح اصلی نظام آموزشی تغییری به وجود 
بیاوریم. باید نگاهی بالاتــر از بحث های روزمره یا 
سیاسی داشته باشیم که متأسفانه این طور نیست. 
بایــد نوع نگاه به آموزش و پــرورش و کارکرد آن 
را تغییــر دهیم که بعید اســت در این زمینه کار 
خاصی انجام شــده باشــد.این کارشناس آموزش 
توضیح می دهد:مسئولان حرف از هوشمند سازی 
مــدارس می زنند، اما حتی مــدارس غیرانتفاعی، 
مدارســی فرســوده با نیمکت هایی غیراستاندارد 
هســتند که با تخته هوشــمند و ویدیو پروژکتور 
تناســبی ندارند.علت آن است که طرح هایی مانند 
مدرن سازی آموزش را ابتدا به صورت الگو و برنامه 
تعریف کرده ایم و بحث سخت افزاری مسئله از دید 
مسئولان و سیاست گذاران آموزش و پرورش کشور 
پنهان مانده اند.کمیت گرایی به جای کیفیت گرایی 
مشکل عدیده نظام آموزشــی است. از طرح هایی 
مانند هوشمند سازی مدارس حرف می زنیم اما به 
آورده های این طرح توجهی نمی کنیم.پورسلیمان 
تشریح می کند:طبق آنچه مسئولان اعلام کرده اند 
ســالانه ۱3۸میلیون جلد کتاب چاپ و در اختیار 
دانش آموزان قــرار می گیرد. اکثر این کتاب ها یک 
بار مصرف بــوده و با پایان ســال تحصیلی راهی 
ســطل های زباله شده یا در بهترین حالت بازیافت 
می شوند.در حالی که برای چاپ این کتاب ها سالانه 
25 هــزار تـُـن کاغذ مصرف می شــود. آن هم در 
شــرایطی که کاغذها و ملزومات چاپ آن عمدتاً از 

کشورهای دیگر وارد می شود.
با یک حســاب ســاده، اگر مبلــغ پرداختی هر 
دانش آموز برای خرید کتاب های آموزشــی را فقط 
30 هــزار تومان در نظر بگیریــم، جمع پرداختی 
بــرای ۱3/5 میلیــون دانش آموز افــزون بر 400 
میلیارد تومان است. اما وقتی برای جلوگیری از این 
هزینه ها، تبلت دانش آموزی مطرح می شود، کلی 

دغدغه و نگرانی عنوان می شود.
آموزش و پرورش تبدیل به تجارتخانه شــده و از 
مسیر، کالبد و وظیفه اصلی خودش جدا شده است. 
حالا به تنها چیزی که توجه نمی شود، ساختن روح، 
پردازش فکر، تربیت شــهروند مسئول و پرسشگر 
است که اگر به این مسائل توجه شود، بحران های 
اجتماعی کمتری را در جامعه شاهد خواهیم بود.
پورســلیمان به واژه تازه وارد در ادبیات جامعه نیز 
اشاره کرده و می گوید: این روزها در ادبیات جامعه 
کلمه ای به نام »شــوآف« را زیاد می شــنویم.وقتی 
فرهنگ نمایش با ظاهر سازی قاطی شود، می شود 
پزُ دادن یا همان شــوآف.به نظر می رســد در این 
طرح ها افراد، مسئولان یا حتی برنامه ریزان کشور 
شوآف می کنند.  آن ها به فکر ارائه و بیان آماری غیر 
واقعی هســتند. ارقامی که هیچ سودی برای نظام 

فرسوده آموزش و پرورش ندارد.

گزارش قدس از وضعیت اجرای هوشمند سازی مدارس ، تبلت دانش آموزی و ...
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جامعه

آنچه می خوانید :

اجرا نشدن، بر زمین ماندن و بلاتکلیف 
بودن طرح ها و برنامه ها ویژگی مشترک 
بسیاری از سازمان های اداری در کشور 
ماســت اما این موضوع در نظام آموزش 
و پــرورش که با تربیت شــمار زیادی از 
آینده سازان ســرو کار دارد از اهمیت 
بیشتری برخوردار است.چرایی این مهم 

موضوع گزارش ماست.

 سانتافه 40 میلیون تومانی را 
250 میلیون تومان می فروشند!

صدای قاضی ســراج، رئیس کل ســازمان بازرسی کشور که مردی 
متین،راستگو، بی حاشیه و دلسوز ملت است، سرانجام درآمد و از بیداد 

و ظلم و غارتگری گرانفروشان خودرو ناله ها کرد.
سراج گفت چند ده هزار خودروی ۱00 میلیون تومانی در کشور وجود 
دارد که قیمتشان افزایش یافته است.بی خود می کنند قیمت خودرو را 

گران می کنند.پول این خودروها به جیب چه کسانی می رود؟
چهار تا پنج هزار خودرو وارد کشور شده که از طریق رانت در دست 
چهار یا پنج نفر است؛ از سوی دیگر مردم را دعوت به خرید خودروی 

داخلی می کنند.
چند روز پیش خودروی سراتوی داخلی را که در ایران مونتاژ می شود 
۱3 میلیــون تومان گران کردند! چون مــردم اعتراض کردند و یک 
سازمان نیمه رمق دولتی هم اعتراض کرد جا زدند و قیمت را به حال 

اول بازگرداندند.
می دانید چرا؟ چون ســردمداران بی لیاقت و تنبل مافیای خودرو به 
مردم توجه ندارند، چون مشــتی نایب حســین کاشی کت و شلوار 
پوشیده اند که پشتیبان های قدرتمندی دارند که به قول آقای منتظری 
دادستان کل کشــور عده ای از افراد متنفذ و فرزندان و خویشاوندان 

آن ها دست در همه امور انتفاعی غیرقانونی حتی قاچاق دارند.
هــر روز بر قیمت فروش اتومبیل های خارجی افزوده می شــود، زیرا 

دولت هزینه ها و مخارج زیادی دارد.
 بــا واردکنندگان به توافق رســیدند که اتومبیل ســانتافه را که در 
کشــورهای عربی بهایش بین 35 تا 40 میلیون تومان اســت، 250 
میلیون تومان در ایران بفروشــند! عوارض و مالیات و سود بازرگانی 
دولت را که هر چند ماه افزوده تر می شود و به صد درصد گاهی به صد 
و چهل درصد می  رسد، بپردازند و هر اندازه می خواهند سود حلال و 
شــرعی به بهای 35 تا 40 میلیون تومانی اتومبیل افزوده و به جیب 

بزنند!
نتیجه آن این قیمت های باورنکردنی است که وقتی من به اروپایی ها و 
ژاپنی ها و کره ای هایی که به ایران می آیند می گویم شاخ درمی آورند 

و با حسرت می گویند ایکاش ما واردکننده اتومبیل به ایران بیاییم.
در ســال ۱326 تنی چند از ایرانیان به یکی از کارخانه های اتومبیل 
سازی آمریکا شــکایت کردند که واردکنندگان ایرانی اتومبیل های 
5000 تا 7000 تومانی ســاخت آمریکا را قبل از ورود به بهانه پیش 
فروش بین پسران و دختران و دامادها و عروس ها و نوکرها و کلفت ها 
و آشنایان خود فروش صوری کرده و اتومبیل هایی را که در بندر امام 
خمینی و بندر خرمشهر تخلیه می شــوند در انبارهای دور از چشم 
پنهان کرده به بهانه اینکه خودروها پیش فروش شــده از عرضه آن 
بــه خریداران واقعی خودداری کرده به مردم مراجعه کنند. نشــانی 
خریداران قلابی را می دادند که به آنان مراجعه و با افزودن چند هزار 

تومان اضافی اتومبیل ها را از ایشان خریداری کنند.
کمپانی آمریکایی نماینده ای ناشناس به ایران فرستاد. نماینده کمپانی 
خود را یک تاجر سوئیسی معرفی کرد. درست یک هفته پس از تخلیه 
محموله جدیدی از خودروها در بندر خرمشهر، به نمایندگی فروش 
واســطه ایرانی در تهران مراجعه و درخواست کرد یک سواری به او 
فروخته شــود؛ نمایندگی حقه باز کمپانی در تهران، یک دلال ایرانی 
گفت تمام اتومبیل های موجود فروخته شده و اتومبیلی نداریم، اگر 

می خواهید شما را به یکی از خریداران سابق معرفی کنیم!
آن مرد آمریکایی سیلی محکمی بر نماینده فروش محصولات کمپانی 
در ایــران زد و بلافاصله خود را معرفی و کارت خویش را نشــان داد 
و چون پیشــاپیش به دادســتان تهران مراجعه و شکایت کرده بود، 
نمایندگان دادســتان آن فروشنده متقلب را بازداشت و نمایندگی را 
تعطیل کردند و چند روز بعد که اتومبیل ها به تهران رسید از طریق 
اعلان در جراید و تحت نظر دادســتانی اتومبیل ها به صورت تشکیل 
جلسه عمومی به مردم فروخته شد و آن نمایندگی هم سلب الاختیار 

شد.
شک دارم امروز اگر چنین وضعیتی پیش بیاید. این پنج نفر واردکننده 
که شــنیدم بادیگارد هم دارند آن قدر طعم شــیرین گرانفروشــی 
و غارتگری را چشــیده اند و آن قدر دوســت و یار و یــاور در میان 
قاچاقچیانی که آقای دادستان کل به آن ها اشاره کرده دارند که اجازه 

نخواهند داد، اتومبیل محکم و مرغوب و بی خطر نصیب مردم شود.
شــخصی برایم پیامک فرستاده می گویند صد هزار نفر از راه صنعت 
اتومبیل داخلی روزگار می گذرانند و تعطیل شدن این صنعت زندگی 
آنان را مختل می کند، اما شما به من بگویید در کدام کشور جهان ۸0 

میلیون نفر قربانی ۱00 هزار نفر می شوند؟
تا کی باید شــاهد لت و پار شدن مردم، مردن و زن و کودک و دختر 
و پســر در جاده های ایران باشــیم؟ تا کی باید پژو و رنو فرانسه که 
ضعیف ترین صنعت خودروسازی جهان را دارند کشور ما را بچاپند؟ 
برای چه مدتی ســفارش خودرو را قطع کردند که قیمت ها و به قول 

خودشان منصفه شیرین شود؟
دولتی که ادعــای پوچ می کند، نرخ بنزین فوب خلیج فارس 2200 
تومان اســت و مردم باید ۱200 تومان اضافــه بابت هر لیتر بنزین 
بدهند، چرا به مردم راســت نمی گوید؟ این نــرخ دلار 4200 تومان 
منوط و محدود به ایران است. این نرخ غیرطبیعی حاصل سیاست های 

اقتصادی غلط شماست.
چرا اعراب امارات باید ســانتافه 35 تا 40 میلیون تومان سوار شوند، 
ایرانیان باید پراید فکسنی را 2۱ میلیون تومان تحویل بگیرند و استفاده 
کنند؟ چرا صنعت خودروسازی ایران و اتومبیلهای معیوب و فکسنی 
چینی که در اینجا به قیمت خون پدر سازندگان و واردکنندگان عرضه 

می شود باید تا این حد ضعیف و سرافکنده باشد؟
چرا مافیای چاق و فربه و خورده و خوابیده اتومبیل کمی استراحت 
نمی کند و دســت از ســر ملت ایران برنمی دارد؟ من به هر کس از 
دوستان ایرانی ام در خارج بهای خودروهای وارداتی را می گویم از آن 
سوی تلفن صدای قهقهه شان بلند می شود و فحش های قشنگی به 
این افراد تنبل طماع داده، احساس می کنم از ورای چند هزار کیلومتر 

نگاه عاقل اندر سفیه آنان به من دوخته شده است.

 معاون پرستاری وزیر بهداشت: مدیرکل تربیت بدنی وزارت آموزش و پرورش:

 سرانه فضای ورزشی محصلان
24 صدم مترمربع است

 افزایش جمعیت سالمند 
نگران کننده است

فارس: مدیرکل تربیت بدنی وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه نرُم های آمادگی جسمانی دانش آموزان بعد از ۱5 سال 
به روزرســانی شده است، گفت: میانگین سرانه فضای ورزشی 

سرپوشیده مدارس، 24 صدم متر مربع است.
حسین بابویی افزود: این منهای حیاط مدارس است، در حالی 
که باید حداقل یک متر مربع فضای ورزشی در مدارس داشته 
باشــیم، ضمن اینکه در شــهر تهران دانش آموزان از فضای 

ورزشی کمتری برخوردار هستند.
مدیــرکل تربیت بدنی وزارت آموزش و پرورش متذکر شــد: 
در خصوص »نیروی انسانی مورد نیاز درس تربیت بدنی«، در 
مدارس در حد ایده آل قرار نداریم، اما در مجموع اگر بخواهیم 
در همه پایه ها معلم تربیت بدنی داشته باشیم، حدود ۱2 تا ۱3 
هزار معلم تربیت بدنی کم داریم، ضمن اینکه با وجود 33 هزار 
مربی تربیت بدنی، بخشی از کلاس های این درس معلم مورد 

نیاز را دارا هستند.
وی عنوان کرد: از چهار سال گذشته اجازه ایجاد هیچ فضای 

ورزشی خارج از مدارس داده نشده است.

ایرنا: معاون پرستاری وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: افزایش جمعیت سالمند کشــور نگران کننده است و 
برای پیشگیری از پیری جمعیت باید برنامه ریزی شود.مریم 
حضرتی افزود: سن سالمندی در کشور بالا رفته و زنان بیشتر 
در معرض سالخوردگی هستند؛ به طوری که در آینده با یک 
جمعیت سالخورده زنانه مواجه خواهیم شد. وی بیان کرد: لازم 
اســت برای جلوگیری از پیری جمعیت برنامه منسجم تا 30 
سال آینده تدوین شــود، همچنان که کشور فرانسه توانست 
برنامه ای درازمدت برای پیشــگیری از افزایش سالمندی اجرا 
کند. حضرتی افزود: ســالمندان نیاز به مراقبت دارند و برای 
ساماندهی و رسیدگی به وضعیت آن ها طرح مراقبت در منزل 
برنامه ریزی و برای تصویب نهایی به مجلس فرستاده شده و در 

صورت تصویب اجرایی خواهد شد.
 حضرتی از تشــکیل هشت کارگروه تخصصی پرستاری خبر 
داد و گفت: کارگروه پرستاری جامعه نگر،کارگروه مراقبت های 
تکمیلی و تخصصی شدن پرستاران ازجمله کارگروه های مهم 

هستند . 

 معاون وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس: 

 اعتبارات حوزه سلامت 
پایین تر از استاندارد جهانی

 ترک تحصیل
۱۱0 هزار کودک ایرانی

خانه ملت: عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس، با 
یادآوری  اینکه ما نسبت به سایر کشورها اعتبارات کمتری را 
به حوزه سلامت اختصاص داده ایم، اصلاح این مهم در لایحه 

بودجه ۹7 را راهکار خروج از بحران کنونی این حوزه دانست.
منوچهر جمالی گفت: آزمایشــگاه ها و حوزه دارو در شرایط 
کنونی به دلیل کمبود منابع بیشــترین آسیب را دیده اند، اما 
مشــکلات مالی تنها متوجه این بخش ها نبوده اســت، بلکه 
بیمارستان ها نیز به دلیل تحقق نیافتن مطالباتشان هنوز به 
کارکنان و پیمانکاران خود بدهکار هستند، بنابراین این مشکل 
فراگیری در وزارت بهداشــت است، از سوی دیگر بیمه ها هم 
قدرت پاســخگویی به خواســته های مردم در بخش دریافت 

خدمات را ندارند.
وی اظهارکرد: ما نسبت به سایر کشورها اعتبارات کمتری را به 
حوزه سلامت اختصاص داده ایم، که این امر باید اصلاح شود، 
ضمن اینکه باید اطمینان حاصل کنیم که این میزان اعتبارات 
تخصیص داده شده در لایحه بودجه ۹7، به این حوزه تخصیص 

پیدا کند.

ایلنا: معاون وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه ۹7 درصد 
دانش آموزان گروه ســنی ۱2 تا ۱4 ساله  در مدارس ابتدایی و 
متوســطه حضور دارند، گفت: سه درصد از دانش آموزان باقی 
می مانند که این افراد اصلاً در مدرســه حضور ندارند. این سه 
درصد تقریبــاً جمعیتی نزدیک به ۱۱0 هــزار نفر را در کل 
کشور شامل می شــود که به طور عمده در استان هایی است 
که کمتر برخوردار هستند و دسترسی به آموزش در آنجا شاید 
کمتر فراهم باشد.علی زرافشان، درباره وضعیت ترک تحصیل 
در دوره های دوره اول و دوم متوســطه گفت: در حال حاضر 
خوشبختانه پوشش واقعی دانش آموزان در دوره اول متوسطه 
۹4 درصد است؛ پوشش واقعی یعنی تعداد دانش آموزانی که 
در دوره اول متوسطه تحصیل می کنند و در گروه سنی ۱2 تا 
۱4 سال هستند؛ یعنی بر این اساس 6 درصد دانش آموزان ۱2 
تا ۱4 سال در دوره تحصیلی خودشان نیستند. از این 6 درصد، 
سه درصد در دوره ابتدایی مشغول به تحصیل هستند؛ یعنی 
کسانی هستند که تأخیر در ورود داشتند، ترک تحصیل کردند، 

بنابراین در مدرسه هستند، ولی در دوره حضور ندارند.
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*خسرو معتضد

جامعه/محبوبــه علیپور: اردشــیر بهرامی،پژوهشــگر 
حوزه توســعه اجتماعی می گوید:از مشــکلات انکار ناپذیر 
در کلانشــهرها چالش های حوزه ترافیــک از جمله پارک 
خودروهاست. چنانکه بنابر آمارها بخش عمده ای از نزاع های 
خیابانی و یا اختلاف میان همسایگان ناشی از همین قضیه 
اســت.همچنین گرچه این موضوع بحثی ســاده و پیش پا 
افتاده تلقی می شود اما در درون خود پیام ها و زوایای پنهانی 
دارد که نمی توان به ســادگی نادیده گرفــت.وی می افزاید: 
جدی ترین مقوله ای که نبود فضاهای پارکینگ در شهرها بر 
آن تأکید دارد ضعف در مدیریت شهری و بی توجهی به اصول 
شهرسازی اســت.چنانکه بنابر شواهد با وجود رشد فزاینده 
ساخت و ســازها میزان پارکینگ های متناسب با این رویه 
نبوده به طوری که شاید 20 درصد نیازهای کلانشهر تهران را 

پارکینگ های موجود رفع می کند.

پارک=پنچری
بهرامی همچنین خاطر نشــان می کند: نابسامانی در حوزه 
خدمات شــهری همانند پارکینگ بر روابط بین همسایگان 
نیز آثار ناخوشایندی دارد. چنانکه در سال های اخیر به وفور 
شــاهد برخوردهایی جدی میان همسایگان به همین دلیل 
هســتیم.زیرا برخی به دلیل بی اعتنایی و عدم پایبندی به 
نظم اجتماعی چندان به حقوق دیگران اهمیت نداده و تنها 
برای رفع نیازهای خود در هر معبر و گذری پارک می کنند. 
این درحالیســت که در واکنش به این رویه؛ گروهی دیگری 
نیز خود را ذی حق دانسته و با نصب پیام های تهدیدکننده 
همانند پارک مساوی با پنچری برتری خود را بر طرف مقابل 
نشان می دهند. رشد اینگونه پیام ها در سطح شهر بار خشونت 
کلامی آن ها بیش ازگذشته مشهود است. همچنین گاه شاهد 
رفتارهای پرخاشــگرانه و خشونت بارهســتیم که درقالب 

تخریب خودرو پارک شــده نمود پیداکــرده که این امر نیز 
حکایت از رشد رفتارهای وندالیسم در جامعه دارد.

یکشبههحقوقی
گفتنی است گاه با استناد بر ماده 66۹ از کتاب پنجم قانون 
مجازات اسلامی که ذکر کرده، هرگاه کسی دیگری را به هر 
نحو تهدید به قتل یا ضررهای نفسی یا شرفی یا مالی و یا به 
افشــاء سری نسبت به خود یا بستگان او نماید،  اعم از اینکه 
به این واســطه تقاضای وجه یا مــال یا تقاضای انجام امر یا 
ترک فعلی را نموده یا ننموده باشد به مجازات شلاق تا )74( 
ضربه یا زندان از دو ماه تا دو سال محکوم خواهد شد.افرادی 
را که به نصــب »تابلوی پارک=پنچری« اقدام کرده اند،مجرم 
می دانند.این درحالیست که بنابر نظر کارشناسان نمی توان 
برای هر تهدید عنوان مجرمانه فرض کرد و فرد را مستوجب 
مجازات دانست.زیرا ممکن اســت فردی برای جلوگیری از 

مزاحمــت افراد و پارک خودرو در مقابــل منزل خود اقدام 
به نصب تابلوهایی این چنین کرده اند که چنین مســئله ای 
تهدید کیفری محسوب نشده و مستوجب مجازات نیست.
البته مطابق ماده 24 قانون مدنی این رویه وتفکر مالکیت بر 
معابر حقی قانونی تلقی نمی شود؛ چنانکه دراین ماده آمده 
است: هیچ کس نمی تواند طرق و شوارع عامه و کوچه هایی را 
که آخر آن ها مسدود نیست را تملک نماید.از این رو هرگونه 
تصرف بلا وجه افراد خارج از ملک شخصی و یا نصب تابلو و... 
را شهرداری ها راساً می توانند به استناد ماده 55 و ۹6 قانون 

شهرداری ها رفع و با متخلف برخورد کنند.

پژوهشگر حوزه توسعه اجتماعی در گفت و گو با قدس بیان کرد

ضعف مدیریت شهری زمینه ساز نزاع های خیابانی 

3000737274
سامـانـهپیـامکـی
صـفـحهاجـتماعی

 انتقادها، پیشنهادها و ایده های خود را از طریق  این پیامک 
به گروه اجتماعی ارسال فرمایید.
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